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Hotărîrile
competente să 
fie urm ate de  
acţiuni ferme

Staţia meteorologică Sibiu. Măsurarea plafonului norilor pentru pro
tecţia navigaţiei aeriene se face cu ajutorul ceilometrului, deservit 

de tehnicianul meteorolog Călin Nedelcu (în fotografie)

în activitatea consiliilor populare

Bariere împotriva 
formalismului
Convorbire cu IOAN UNGUR, prim-vicepreşedinte al Comitetului 

executiv al Consiliului popular judeţean Sibiu

Organe executive în coo
perativele agricole, consiliile de 
conducere sínt chemate sä asigure 
prin analizele temeinice pe care le 
efectuează, prin hotărîrile mature 
stabilite şi prin acţiunile ferme în
treprinse, crearea unui cadru optim 
îndeplinirii exemplare a sarcinilor 
de producţie. îmbinarea armonioasă 
a in'ereselor personale ale fiecărui 
cooperator cu interesele majore ele 
unităţii şi — în ultimă instanţă — 
ale societăţii este piatra de încer- ( 
care a orientării politice a consiliu
lui de conduce
re. Membrii con
siliilor de condu
cere, simţind e- 
fectiv pe umerii 
lor marea respon
sabilitate socială a 
rezolvării eficien
te a problemelor majore ridicate de 
realizarea producţiei agricole, tre
buie să acţioneze competent, cu ma
turitate politică pentru îndeplini
rea hotărîrilor proprii şi ale adunării 
generale.

Situaţia economică şi organizato
rică a cooperativei agricole din 
Avrig nu era tocmai „pe, roze" cînd, 
în februarie a. c„ adunarea gene
rală a ales un nou consiliu de con
ducere. Cei 15 oameni, specialişti şi 
cooperatori care au primit girul co
lectivului de a conduce destinele u- 
nitătii între două adunări generale, 
au fost aleşi dintre cei mai buni, a 
căror probitate în luarea unor ho- 
tărîri sau competentă în rezolvarea 
unor probleme erau caracteristice 
atestate de activitatea lor anterioară. 
Noul preşedinte ales, inginerul A- 
Iexandru Petruţa, era conştient de 
greutăţile pe. care le va avea de 
întîmpinat în activitatea sa, cunos
cute fiind „slăbiciunile“ de organi

zare a muncii şi a producţiei ce au 
caracterizat munca fostului consiliu 
de conducere. Adunarea generală 
s-a dovedit a fi bine orientată cînd 
a ales în noul consiliu de condu
cere pe cei trei ingineri ai unităţii, 
pe contabilul şef al cooperativei a- 
gricole, pe şeful secţiei de mecani
zare. Şi se cuvine a fi sub
liniat aici că încrederea pe care 
membrii cooperatori le-au acordat-o, 
a fost de natură să le stimuleze ini
ţiativa, să contribuie în mod decisiv 
la formarea unui climat de înaltă 

responsabilitate în 
activitatea consi
liului de condu
cere.

în marea majo
ritate a celor 11 
şedinţe de lucru 
ţinute în cele 10 

luni de activitate au fost dezbătute 
probleme majore, s-au luat hotărîri 
bune şi s-au întreprins acţiuni fer
me pentru materializarea celor sta
bilite. Constituirea colectivelor de 
organizare, normare şi retribuire a 
muncii, dezbaterea formelor de or
ganizare a muncii, analiza indicato
rilor planului anual de producţie, re
zolvarea problemelor curente de 
producţie ce intrau în competenta 
consiliului, au jalonat ferm conţinu
tul muncii acestuia. Periodic au fost a- 
nalizate problemele privitoare la sta
diul de efectuare a lucrărilor agricole, 
şedinţe la care au fost prezenţi şi 
secretarul comitetului comunal de 
partid, Viorel Tarta, primarul co
munei, Lazăr Bădilă, care au avut o 
prezentă activă Ia majoritatea şedin
ţelor de lucru ale consiliului de con-

(Continuare în pag. a IIT-a) 

GH. VÄLEANU

Importanţa tratării operative şi cu 
toată răspunderea a problemelor pe 
care le ridică oamenii muncii, atît 
în scris cît şi personal, în audiente, 
este cunoscută. Dar pentru a vedea 
în ce măsură acest deziderat este 
împlinit cu maximă solicitudine, am 
avut un dialog cu tov ing. loan 
Ungur, prim-vicepreşedinte al Comi
tetului executiv ai Consiliului popu
lar judeţean Sibiu.

— Cum consideraţi scrisorile 
cetăţenilor, ce reprezintă ele pen
tru organul local de stat ?

—• Scrisorile sínt una din legătu
rile noastre cu cetăţenii. Ele repre
zintă pentru noi un fel de oglindă 
retrovizoare ce reflectă doleanţe, 
propuneri dar şi o manifestare rigu
roasă a răspunderii publice de care 
se tine seama în cel mai înalt grad.

— Puteţi concretiza '{
— Desigur, lată, anul acesta s-au 

primit la Consiliul popular judeţean 
peste 2 200 de scrisori. Faptul că ele au 
scăzut numeric — cu vreo 300 fată 
de anul trecut, înseamnă că organe
le subordonate, comitetele executi
ve municipale — Sibiu şi Mediaş — 
orăşeneşti şi comunale soluţionează, 
cu o competentă sporită, chestiunile 
ridicate dfe’ cetăţeni,, scutindu-i pe a

ceştia de a mai apela la sprijinul ju
deţului. E uu lucru îmbucurător 
pentru noi. în ceea ce priveşte scri
sorile adresate organului judeţean, 
ele sínt cercetate la fata locului şi 
în măsura posibilităţilor rezolvate o- 
perativ, în termen.

— Fiindcă sîntem la subiect, 
am văzut că multe dintre ele pri
vesc domenii de un interes mai 
larg, cum ar fi cele gospodăreşti. 
Cum s-au rezolvat ?

— în general, s-a ţinut seama de 
doleanţele oamenilor. Bunăoară, ce
tăţenii satului ŞOala au sesizat, 
printr-o scrisoare, că drumul de ac
ces al satului Agîrbiciu — unde se 
face legătura cu şoseaua naţională 
— este complet impracticabil şi nu 
se pot aproviziona, nu pot trimite 
copiii la şcoală. Acest drum nu era 
cuprins în planul judeţului, dar ţi- 
nînd seama de justeţea cererii oa
menilor, comitetul executiv jude
ţean l-a ajutat prin livrarea de pia
tră, a organizat prin intermediul 
Consiliului popular comunal Axente 
Sever, de care aparţine satul, o ac
ţiune de masă, astfel incit drumul, 
pe mai bine de 7 km, a fost repa
rat, ivindu-se posibilitatea să se pu
nă în circulaţie, pe traseul respec
tiv, şi a unui autobuz. Cetăţenii din 
satul Alma Vii au solicitat, printr-o 
scrisoare, o cursă pentru copiii ca
re frecventează şcoala din Moşna. 
S-a înfiinţat o linie de autobuz şi pe 
acest traseu. Şi asemenea exemple 
avem multe.,

— Spuneaţi că scrisorile re
prezintă pentru organele judeţe
ne şi o viguroasă manifestare a 
opiniei publice, de care se ţine 
seama în cel mai înalt grad. Ne 
puteţi da cîteva exemple convin
gătoare ?

(Continuare în pag s III-a) 
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Pentru un orizont edilitar 7 1
Anul care se apro

pie de sfîrşit va con
semna într-o cronică 
a creşterilor edilitare 
multe realizări care 
fac dia comunele şi 
satele noastre aşezări 
cu veritabilă tentă 
urbană. Magazine noi, 
şcoli şi cămine cul
turale, alte aşeză
minte de uz public, 
puzderie de străzi, 
drumuri şi podeţe re
parate sau bou con
struite se adaugă zes
trei cetăţeneşti.

Dar, alături de Cfc«

cest efort gospodăresc 
materializat deja, in 
multe localităţi a fost 
pusă piatra de teme
lie pentru noi edificii. 
La Porumbacu de Jos 
a fost turnată in a- 
ceste • zile, fundaţia 
noii şcoli de 8 ani. 
Demn de semnalat 
este faptul că la rea
lizarea acestui im
portant obiectiv, ce
tăţenii din satele co
munei s-au angajat să 
realizeze, prin muncă 
patriotică, economii în 
valoare de 200 000 lei.

In altă parte a ju
deţului, la Amnaş, sat 
aparţinător comunei 
Sălişte, este în sta
diu avansat construc
ţia unui modern ma
gazin universal care 
va adăposti raioa
ne de textile-încăl- 
ţăminte, métalo-chi- 
mice, alimentar şi, 
bineînţeles, un local 
de alimentaţie publi
că. Edilii de aici fac 
eforturi pentru ca zi
lele următoare, loca
lului să-i fie terminat 
acoperişul.

» • « , i

Sezonul de iarna — alerta 
calitativa în cultura de masa

de vorbă cu AUREL COTU, vicepreşedinte al Comitetului judeţean 
pentru cultură şi artă

Stilul de muncă al 
consiliilor de conducere

VIZITA OFICIALĂ ÎN MAROC 
A PREŞEDINTELUI 

NICOLAE CEAUŞESCU
Considerată în Maroc ca eveni

mentul politic cel mai de seamă al 
anului, vizita preşedintelui Consiliu
lui de Stat al Republicii Socialiste 
România, Nicolae Ceauşescu, pola
rizează interesul cel mai viu al înal
telor personalităţi ale tării, al opi
niei publice. Prestigioasa personali
tate a şefului statului român, apor
tul său neobosit la întărirea colabo
rării şi prieteniei între popoare, po
litica consecventă a tării noastre pe 
plan extern consacrată cauzei des
tinderii şi păcii domină întreaga des
făşurare a vizitei, fie că este vorba 
de contactele politice, fie că se re
feră la primirea de o deosebită cor
dialitate din partea populaţiei, după 
cum remarcă comentatorii diploma
tici din Rabat. în toastul, său de luni 
seara, Maiestatea Sa Regele Hassan 
a] II-lea a subliniat tocmai aceste 
aspecte . esenţiale ale vizitei preşedin
telui Ceauşescu, iar presa de as
tăzi reflectă unanim semnificaţia 
deosebită a prezenţei înaltului oas
pete român.

Şi astăzi, am fost martorii unor 
momente remarcabile, dintre care pe 
prim plan se situează convorbirea 
dintre cei doi şefi de stat, desfăşu
rată într-o atmosferă de cordialita
te, de deplină înţelegere reciprocă. 
De asemenea, întîlnirile care au a- 
vut loc între personalităţile politice 
române şi marocane au fost domi
nate de interesul comun de a ex
tinde şi diversifica în viitor coope
rarea pe multiple planuri dintre Ro
mânia şi Maroc.

Adăugind la aceasta contactul 
direct cu realităţile vieţii din a- 
ceastă frumoasă tară, cu trecutul 
său, cu bogatele sale tradiţii, prile
juit de vizitarea Rabatului, întîlni
rile preşedintelui Ceauşescu cu ge
neroasa şi exuberanta populaţie din 
capitală şi încheind cu dineul ofe
rit în cinstea Maiestăţii Sale Regele 
Hassan al Il-lea, nu facem decit să 
întregim filmul celei de-a doua zi a 
prezentei pe pămîntul Marocului a 
şefului statului român.

Şi acum, să derulăm acest film.
Dimineaţa zilei de ieri a fost con

sacrată vizitării capitalei marocane, 
păstrătoare a unor impresio
nante opere de artă is
lamică, vestite în lumea întreagă.

Este ora 10,30. La „Kasr el-Duiuf", 
garda regală prezintă onorul, după 
ceremonialul tradiţional, în timp ce 
preşedintele Nicolae Ceauşescu pă
răseşte reşedi«ţa sa, îndreptîndu-se 
spre oraş. Şeful statului român este 
însoţit de Hadj Ahmed Balafrej, mi
nistru, reprezentant personal al M. 
S. Regele Hassan al II-lea, Youssef 
Bel Abbes Taarji, ministru al afa
cerilor externe, Mustapha Farres, se
cretar de stat al planului, Driss Ben- 
nouna, şeful protocolului regal şi al 
Cancelariei, precum şi de alti mem
bri ai Comitetului de onoare.

Sub soarele generos al Africii, pe 
valea înverzită a Uedului bu regreg

se profilează vechiul turn Hassan 
(„frumos" în limba arabă), celebra 
operă neterminată a sultanului Abou 
Yacoub el Mansour din dinastia Al- 
raohazilor, ridicat la sfîrşitul secolu
lui al XVIl-lea.

în incinta acestui străvechi edifi
ciu, Regele Mohammed al V-lea, 
a inaugurat în 1962 lucră
rile mausoleului ce îi poartă nume
le, pantheon consacrat memoriei i- 
lustrului bărbat de stat de al cărui 
nume se leagă lupta pentru obţine
rea independenţei naţionale şi în
temeierea Marocului de azi.

La intrarea în monument, pre
şedintele Nicolae Ceauşescu este în
tîmpinat de Mohamed el Fassi, mi
nistrul culturii şi al învătămîntului 
în limba arabă, şi de arhitectul viet
namez Vo Toan, autorul proiectului 
care a cîştigat concursul internaţio
nal instituit în vederea construirii 
acestui edificiu.

La invitaţia gazdelor, preşedintele 
Consiliului de Stat, Nicolae 
Ceauşescu, pătrunde în interiorul e* 
dificiulul, unde admiră ar
monia de culori şi nuanţe a mozaicu
rilor, compuse din milioane de pie
tricele cioplite şi aplicate manual, 
simetria perfectă a construcţiei, 
splendida cupolă din lemn de ecaju 
aurit, prin vitraliile căreia pătrunde 
o lumină sobră şi discretă, precum 
ş i . sculpturile filigranate In lemn. de 
cedru şi in marmură albă. Vizita o- 
feră oaspeţilor români prilejul de a 
cunoaşte arta marocană, îmbogăţită 
de-a lungul unei istorii milenare.

La încheierea vizite!, ministrul 
Fassi, care a fost în repetate rînduri 
în România, cunoscînd străvechea 
artă'şi folclorul poporului nostru, îşi 
exprimă bucuria de a fi aici ghidul 
distinsului oaspete român.

Părăsind mausoleul Mohammed al 
V-]ea, preşedintele Nicolae Ceauşescu 
îl felicită pe arhitect şi adresează 
gazdelor o caldă apreciere pentru e- 
fortul menit să continue vechile tra
diţii artistice ale ţării, să dureze noi 
capodopere demne de trecutul şi 
prezentul poporului marocan.

Convoiul oficial străbate din nou 
străzile împodobite festiv ale capi
talei marocane. Pe faţadele unor edi
ficii, pe arcadele şi zidurile cărămi
zii ale incintei vechii cetăţi se pot

vedea portretele celor doi şefi de 
stat, simbol omniprezent aici al 
prieteniei ce leagă cele două ţări.

în acordurile vii ale unei orches
tre folclorice, în mijlocul unei mul
ţimi care îl aclamă îndelung, pre
şedintele Nicolae Ceauşescu coboară 
din maşina prezidenţială, pătrunzînd, 
împreună cu persoanele oficiale ro
mâne şi marocane care îl însoţesc, 
sub bolta cu bastioane şi creneluri 
a edificiului „Kasba oudaya" — fos
ta garnizoana întemeiată de sulta
nul Yakoub el Mansour la sfîrşitul 
secolului al Xll-lea. La intrarea în, 
edificiu, şeful statului român este în
tîmpinat de Ben Brahim Ahmed, pre
şedinte al Federaţiei artizanilor ma
rocani, care desfăşoară în fata înal
tului oaspete un splendid covor, ţe
sut manual. Este un dar 
pe care reputaţii meşteri marocani 
îl oferă preşedintelui român, în semn 
, de. caldă prietenie şi înaltă preţuire.

Aici, în incinta vechiului edificiu 
sínt adăpostite numeroase ateliere 
de artă tradiţională, în care artiza
nii lucrează sub privirile vizitatori
lor. Un bătrîn meşteşugar, în vîrstă 
de 72 de ani, Rahal El Ahmed, artist 
în pictura pe sticlă, şi tînărul Fadin 
Mohammed Ben Ahmed Ben Mi- 
loudi, artizan al obiectelor din 
aramă bătută, îşi părăsesc pentru 
cîteva clipe atelierele lor, tinînd să 
dăruiască şefului statului român ce
le mai izbutite creaţii ale lor: o o- 
glindă cu rama pictată şi o graţioa
să pasăre de metal, simbol străvechi 
al prieteniei şi păcii. „Sínt daruri 
modeste, Excelentă, dar ele pornesc 
din adîncul inimii noastre" — ros
teşte bătrînul Rahal El Ahmed, cu o 
plecăciune tradiţională.

Este vizitat în continuare Muzeul 
de artă populară „Oudaya”, unde 
sínt expuse costume aparţinînd di
feritelor triburi din care s-a format 
poporul marocan. Preşedintele 
Nicolae Ceauşescu admiră fantezia 
ţesătorilor populari şi remarcă unele 
asemănări de motive folclorice cu 
cele din tara noastră. Oaspeţii 
români trec apoi pe aleile grădinii 
„Oudaya“ şi fac un scurt popas în
tr-o cafenea tradiţională în aer li
ber, prin arcadele căreia se pot ad
mira Valea Uedului bu regreg, ora
şul Sale şi panorama Oceanului A- 
tlantîc.

ION MARGINEANU
PAUL DIACONESCU *
ADRIAN TONESCU

Modernizarea tehnologiilor de lucru este o acţiune cu largi im
plicaţii în producţie. La uzina „Emailul roşu“ din Mediaş au fost 
luate în ultimii ani importante măsuri pentru îmbunătăţirea con
diţiilor de lucru şi pentru sporirea productivităţii muncii. în fo
tografie: vedere dc ansamblu a condiţiilor de lucru din secţia de 

pregătire a emailurilor

—• Perioada de iarnă se caracte
rizează, după cum bine se ştie, 
printr-o alertă a activităţii cultu
rale din mediul rural. Fiecare nou 
sezon hibernal impune nu numai 
o substanţă cantitativă sporită în 
cultura de masă, ci şi garanţii ca
litative noi. Ce credeţi că aduce 
nou, pentru cultura de masă, pe
rioada de iarnă în care vom intra 
în curind?

— Ca pe întreg cuprinsul ţării, ju
deţul nostru îşi va aduce o contri
buţie proprie, de varietate specifică, 
vastei ppere omagiale pe care întreg 
poporul o închină aniversării a 50 de 
ani de îa crearea P.C.R. Toate ma
rile acţiuni culturale din această pe
rioadă vor primi un conţinut pe mă
sura sentimentelor de cinstire şi re
cunoştinţă, care se cer exprimate. Din 
punctul de vedere al naturii mani
festărilor respective, acest fapt în
seamnă o sporire calitativă, care să 
devină plină de învăţăminte pentru 
tot ceea ce se va organiza în conti
nuare, p atenţie organizatorică mai

accentuată pentru buna desfăşurare, 
o selecţie mai bine orientată a con
ţinutului. Spre exemplu, cît priveşte 
acest din urmă aspect amintit, re
pertoriul formaţiilor -muzicale va in
clude atît lucrări muzicale omagiale, 
de circulaţie naţională, cît şi creaţii 
locale, inspirate de semnificaţia deo
sebită a acestei sărbători; la nivelul 
judeţului, în preajma evenimentului, 
cele mai bune formaţii artistice vor 
constitui un ansamblu, care să fie şi 
reprezentativ şi de o înaltă tmută 
spectaculară.

Tot ca o caracteristică de nuanţă 
accentuantă acum, amintesc intenţia 
unui reviriment organizatoric In via
ţa unităţilor de cultură, prin stabili
rea judicioasă a unui plan de pers
pectivă al acţiunilor, o ritmicitate ne
cesară a acestora, o mai atentă ur
mărire a realizării obiectivelor pro
puse. Aceasta presupune — şi este 
în intenţia noastră să o facem — din 
partea inspectorilor şi a metodiştilor 
culturali o responsabilitate sporită în 
a ajuta, pe toate căile, realizarea v»- 
nui puls viu şi dinamic mişcării cul-

tu ral-artistice de la sate.
S-a constatat că nu sínt suficient 

folosite casele de cultură, la nivelul 
pretenţiilor publicului şi cu prestanţa 
organizatorică, inclusiv a mijloacelor 
materiale, de o sporită demnitate. Re
virimentul va fi marcat, în această 
perioadă, prin canalizarea unui efort 
mai accentuat pe activitatea acestor 
instituţii.

— In practica cultural-artistică 
a judeţului s-au încetăţenit anumi
te forme de manifestare care au 
devenit tradiţionale. Pe de altă 
parte, se spunea, pe bună drep
tate, că ecourile festivalului „Ci- 
binium“ se vor concretiza în prac
tica mişcării artistice de amatori. 
Sub ce forme predominante, în 
plan cultural-artistic, va sta se
zonul proxim?

Aş începe cu o preocupare con- 

(Goiitiriuare îp oae a fi a
interviu realizat de 

1TTU POPESCU

I f i t * . P E  G L O B - U I ! * - P E  G L O B
® Japonia şi Republica 
Federală a Germaniei vor
întreprinde studii şi acţiuni co
mune în vederea construirii de 
nave atomice civile — scrie zia
rul nipon „Mainicbi Daily News”. 
După cum s-a anunţat, pe vasul 
japonez „Mutsu", lansat recent la 
apă, sínt pe cale de a se înche
ia lucrările de instalare a unui 

• reactor atomic. La rîndul ei, R.F. 
a Germaniei exploatează deja va
sul atomic „Otto Hahn", Nici u- 
na dintre cele două ţări nu şi-a 
definitivat însă programul de 
perspectivă în domeniul construc
ţiei şi utilizării navelor atomice.

V

în etapa preliminară a colabo
rării lor, se aşteaptă ca Japonia 
şi R.F. a Germaniei să efectueze 
cercetări în vederea construirii 
unor vase atomice cu o capacita
te utilă de 20 000 de tone. Experţi 
japonezi şi vest-germani se vor 
întîlni la 15 decembrie pentru a 
stabili programul de cooperare în 
acest domeniu.

■ La cererea Braziliei, Or
ganizaţia Statelor Ameri
cane a decis întrunirea Consi
liului Permanent al O.S.A., la 5

ianuarie 1971, pentru a hotărî fie 
convocarea unei adunări extraor
dinare în problema răpirilor cu 
caracter politic, fie înscrierea a- 
cestuî subiect pe ordinea de zi 
a adunării ordinare a O.S.A. din 
14 aprilie 1971.

■ Cargoul românesc „Ma
ramureş“, a salvat şapte pa
kistanezi, naufragiaţi cu peste 20 
de zile în urmă, după uraganul 
catastrofal care s-a abătut asupra 
coastelor Pakistanului oriental. Ei

au fost reperaţi de marinarii car
goului românesc în Golful Ben
gal, la 300 km de coastă.

Cei şapte cetăţeni pakistanezi 
au purtat o bătălie pe viată şi 
pe moarte la bordul unei ambar
caţiuni avariate.

Agenţia pakistaneză de ştiri 
menţionează că cei şapte naufra
giaţi, toţi din districtul Patua- 
khali, devastat de uragan, vor fi 
debarcaţi în Insula Para. de un
de se vor reîntoarce în localita
tea natală ■ la bordul unei nave 
pakistaneze.
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Adroirind produsele de sticlărie din vitrinele magazinului .Cristalul"
din Mediaş

Foto: FRED NUSS

Subiecte pentru... caricaturi

Chilipirgiii
1. Mută.
. ..  Unu-i Iliută pe la I.B.C 

„Păltiniş". Om cu tragere de ini 
mă (spre cele ale chilipiru 
lui), fruntaş între fruntaşi (la a 
ranjamente), gestionar de mate 
riale (pe statele de plată) şi 
doritor, nevoie mare, de ceva. 
pe deasupra.

Că altfel cum?
In lumea asta dacă nu te-nvîrfi, 

nu pică şi dacă nu pică nu iese 
pasienţa. Aşa o fi gîndit dumnea
lui Ilié Buta, starostele materiale
lor de la I.B.C. Tot aşa o fi gîndit 
şi dumnealui maimicul Ionel 
Bratu, de felul lui manipulant 
de materiale. Şi s-au înţeles cei 
doi din gînd în gînd, fără vor
bărie. Ca nişte „telepaţi“ . . .

Drept pentru care numitul Ion 
Bratu în loc să ducă 1 050 sticle 
de bere goale la „Berea Sibiului" 
se opreşte la un magazin (Com
plexul din str. Ştefan cel Mare) 
şi le vinde. După care se duce cu 
maşina la numita întreprindere 
şi, dintr-o stivă, ia sticle goale, 
le duce cîtiva paşi pentru a le 
schimba cu altele.•• pline. (A- 
vizul de expediţie era în alb 
pentru a se trece numărul de sti
cle însuşite că cele care ar fi 
trebuit trecute initial pe aviz, 
aşa cum cere regula, rămăseseră 
la magazin contra . . .  sumă).

Şi uite-aşa, din loc în loc, ar fi 
ieşit ceva chilipir, dacă n-ar fi 
fost depistată manopera...

2. Papară . . .
...Nicolae, pe numele ursit la 

naştere Nicolae Cergă, de locul 
lui din Sibiu, de funcţia lui ad
ministrator de cantină (Construc
ţii, Piaţa Teatrului), de felul 
lui..* descurcăreţ, a Intrat în- 
tr-o „cestie" cu ouă. Articolul 
acesta rotund şi de provenienţă 
principală galinacee a cam fost 
deficitar o vreme. Drept pentru 
care, cum avea relaţii, s-a gîndit 
să-şi ia grija şi s-o ia şi pe a al

tora (cel puţin aşa susţinea). 
Cum, necum, de la chioşcul I.A.S. 
din vecini a luat vreo nouă su- 
tare de ouă.. Pentru o papară 
pantagruelică. Şi încă gratuit. . .

Surprins de organele de control 
a alcătuit pe loc o listă cuprin- 
zînd 21 de nume, cei mai multi, 
subordonaţi ai dumisale de la 
cantină, şi, gata explicaţia; „Oa
menii aceştia, femeile lucrează şi 
peste program (ceea ce-i drept) 
şi drept consecinţă nu au timp 
să stea la rlnd. Urma să-i ser
vesc cu cîte 30 bucăţi aproape 
rotunde..."

Numai că dumnealui, în toată 
papara aceasta, a uitat una: 
cîtiva dintre cei de pe listă nu 
aveau nevoie („Eu am găini, 
dom'le").

Aşa că a rămas cu material 
pentru o papară tot măricică . . .  
Da' nu-i nimic că atîtia inşi au 
nevoie de minunile Slea aproape 
rotunde . . .  Dar n-a mers treaba 
drept ca-n planuri.

Ce ziceţi, totuşi, de descurcă
reţul Nie. Cergă, rebotezat. Pa
pară?

S. A lţii. . ,
. . .  auzim că ar fi vorba de 

nişte aranjamente cu . . .  tuber
culi. Dar, deocamdată, psst! — 
că ne-aud. Da' odată şi odată tot 
le vom face niţică popularitate . . .

•&
Iar în acest loc mi s-ar părea 

potrivit să răspund unui cetăţean 
onest care, citind alte rlnduri 
scrise de subsemnatul, pe teme 
din aceeaşi categorie cu cele de 
mai sus, îmi atrage atenţia — pe 
un ton deosebit de urban — a- 
supra unor aspecte pe care, tin 
să precizez, le consider reale. 
Dar, întrucît răspunsul ar nece
sita multe alte rlnduri şi neapărat 
şi o anchetă, promit o revenire. 
După anchetă!

VICTOR DOMŞA

( f i l m

Naraţiune prolixa
Săptămîna aceasta miroase a praf 
şi transpiraţie şi are gust de şam
panie, meciul de box Clay—Bonave- 
na şi variantele de organizare a 
revelionului stăpînese aceste zile cu 
iz amăgitor de fulgi care fntlrzie la 
întîlnire. Rămîne deci prea puţin 
timp pentru alte hobby-uri, chiar şi 
pentru film, deşi, Călugărita din 
Monza rulează cu casa închisă iar 
un afiş plăcut anunţă la cinemato
graful „Arta“ o altă premieră: De
parte de lumea dezlănţuită, producţie 
M.G.M. după un roman de Thomas 
Hardy.

Filmul este lung şi, cu toate că 
pe intenţia lui de a se constitui ca 
poveste predominant de dragoste 
se altoiesc momente care-1 fmping 
spre un epic mai larg, ai o uşoară 
senzaţie de oboseală, de aşteptare a 
finalului. Regizorul John Schlessin- 
ger întoarce cu grijă fiecare filă, 
lecturează foarte conştiincios şi po
vesteşte prolix pentru un cineast 
neavînd tăria renunţării la balast. 
Absorbit de amănunte valoroase 
în sine — devine artizan remarcabil 
a! detaliului dar, în acelaşi timp 
riscă armonia operei, ameninţată de 
proporţii nearmonizate. Pentru adap
tarea naraţiunilor extinse, lipsa de 
zgîrcenie pare o calitate, în filmul 
în cauză cu atît mai mult cu cît in
terpreţii sínt Julie Christie (Bathse- 
ba), Terence Stamp (sergentul Troy), 
Peter Finch (Boldwood) şi Alan 
Bates (Gabriel Oak). Există un deca
laj surprinzător între compartimen
tul tehnic şi cel actoricesc: imagi* 
nea este aproximativ servită de lu
mină şi cromatică, pe rlnd persona
jele sínt prezente înscrise artistic 
fără nici o ezitare compoziţională.

Departe de lumea dezlănţuită poar
tă în substanţă germenii melodramei. 
Foarte sinceră in desfăşurarea ei, 
cu personaje a căror existenţă este 
foarte posibilă, povestea tinde

uneori spre un romanţios uşor la
crimogen facilitat de simboluri cine
matografice ostentative (picăturile 
care se scutură pe sicriu, şuvoiul de 
apă care răvăşeşte florile sădite de 
Troy pe mormîntul proaspăt etc.). 
Mai presus de acestea, am desluşit 
un fapt pe care tl considerăm de 
atitudine. In multitudinea direcţiilor 
în care se îndreaptă producţia ac
tuală de filme, există o categorie a 
acestora care, preferind o formulă 
artistică hazardată uneia de succes 
sigur — dar facilă — înscrie implicit 
şi o semnificaţie socială valoroasă 
într-o epocă în care cinematografia 
se apropie tot mai des de militant.

i Activităţi cultu- 
I rale săteşti

tn Porumbacu de Job, ca Si In 
alte comune ale judeţului, ano
timpul Iriguros a debutat cu In
tense preparative pentru Învio
rarea activităţilor cultural-artis
tice. Dintre laptele care trebuie 
date drept sigure remarcăm: pre
gătirea unei piese de teatru pen
tru o bună participare la bienala 
„Í.L. Caragiale* ş; înfiinţarea a 3 
brigăzi artistice de agitaţie. De 
asemenea. In vederea unei pre
zente remarcabile la cel de-ai 
X-lea Concurs al formaţiilor ar
tistice de amatori va ii reluată 
activitatea a două formaţii presti
gioase cindva pe aceste melea
guri şi chiar In aiara lor: grupul 
vocal ieminin şi formaţia de 
dansuri populare cu participarea 
dansatorilor aparfinînd tuturor 
generaţiilor. Casa creaţiei popu
lare a judeţului a înregistrat, spe
răm, cererea de ajutor a porum- 
băbenilor...

:
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Fotbal, divizia C
Chimica Tîrnăveni — A.S.A. Sibiu 

2—1 (2—0)
Gazdele încep furtunos şi înscriu 

două goluri, în primele minute. In 
continuare, militarii echilibrează jo
cul, dar gazdele joacă din ce în ce 
mai „tare“ sub ochii îngăduitori ai ar
bitrului, care nu „vrea“ să vadă ni
mic. La al treilea fault în careu a- 
supra atacanţilor militari, arbitrul a- 
cordă, totuşi, lovitură de pedeapsă, 
Năstăsescu (min. 65) o transformă, 
dar imediât. .. pentru precizia cu 
care a transformat,, este „pedepsit“ de 
către un jucător localnic (cu o lovi
tură în cap, motiv pentru care acum 
se află fn spital). Fără alte comenta
rii.
Independenta Sibiu — Victoria Călan 

2—0 (0—0)
Pe u'n teren îngheţat şi alunecos, în 

fata cîtorva sute de spectatori, me- 
talurgiştii sibieni au obţinut o victo
rie meritată, în urma unui joc de 
modest nivel, tehnic.

De fapt, cronica acestei partide s-ar 
fi putut „scrie“ numai în prima re
priză, cînd oaspeţii pe contraatac, au 
ratat cîteva ocazii cît roata carului 
şi au trimis mingea o dată şi în bară, 
iar atacul sibian. . .  nu se vedea de 
loc.

Repriza secundă aduce un reviri
ment în jocul sibienilor, şi impulsio
nate de tînărul Munteanu II (cel mai 
bun de pe teren), gazdele domină cu 
autoritate. Minutul 53 aduce şi pri
mul gol: Sérfözö, infiltrat pe dreapta, 
primeşte o minge în adîncime şi în
scrie în colţul lung, 1—0. Scorul este 
majorat de Floare (mis. 73), care în
scrie dintr-o centrare a neobositului 
Munteanu I.

Cu această victorie, Independenţa 
se clasează pe locul III, la două punc
te de lider, cu mari şanse de a „ur
ca“ mai sus.

MIRCEA BIŢU

Vitrometan Mediaş — Carpaţi Sinaia 
1—3 (1—0)

Jucătorii medieşeni, evolulnd fără 
convingere, au părăsit terenul propriu 
pentru a cincea oară învinşi. Golurile 
au fost înscrise de Şundiac (mln. 20), 
respectiv Sandu (min. 76, 82), Crîstea 
(min. 78). , în minutul 78 jucătorul 
Canahai de la Vitrometan a fost eli
minat din joc pentru lovirea inten
ţionată a adversarului.

A. 7,ANCA

Metalul Aiud — Metalul C, Mică 
4—1 (1—0)

a z i a m a CLZ a a a azi
TIMPUL

Centrul meteorologic Sibiu comu
nică: vremea în uşoară încălzire cu 
cerul schimbător. Vîntul va sufla 
slab din sectorul vestic. Minimele 
vor fi cuprinse între minus 5 şi mi
nus 3 grade, iar maximele vor osci
la între plus 2 şi 5 grade. Dimineaţa, 
local ceată.

CINEMA

APOtDU DE SUS: 53 AUGUSTi 
Sub semnul lui Monte Cristo (orele
17.00 şi 19,00).

TELEVIZIUNE
18.00 Deschiderea emisiunii 

Universal şotron 
Enciclopedie pentru copii

18,30 Cabinet economic TV 
19,10 Tragerea concursului prono- 

expres

a m a

19.20 1001 de seri
Emisiune pentru cei micî

19.30 Telejurnalul de seară 
20,00 Tele-cinemateca

Portret Paul Newmann.
21,15 Poşta TV
21,35 Cadran internaţional
22.20 Telejurnalul de noapte
22.30 Baschet masculini Steaua — 

Galatasaray Istanbul („Cupa 
Cupelor"). înregistrare de la 
sala Floreasca, (repriza a 11-a)

E3,00 închiderea emisiunii.

SIBIU: PA CEA 1 Călugăriţa din 
Monza (orele 9,00; 11,30; 14,00; 16,30; 
19,00; 21,00); ARTA: Departe de lumea 
dezlănţuită (orele 9,30; 12,00; 15,00; 
17,30; 20,00); TINERETULUI: Feldma- 
reşala (orele 10,00; 12,00; 14,30;
16,30; 18.30; 20.30).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Sentinţa 
(orele 9,00; 11,15; 14,00; 16,30; 19,00; 
21,15); TINERETULUI: Pentru încă 
puţini dolari (orele 10,00; 16,30; 18,30; 
20,30); UNIREA; Străinii (orele 10,00; 
16,00; 18,00 şi 20,00).

CISNADIE: POPULAR: Fecioara
care-mi place (orele 11,00; 16,00; 18,00 
şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Argoman super- 
diabolicul (orele 16,00; 18,00 şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Petrecerea (orele 18,00 şi 20,00).

COPŞA MICA: POPULAR: Via Ma. 
la (orele 17,00 şi 19,00).

BAZNA-BAI: Vinătorul de căpri
oare (orele 17,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Misteriosul X din 
cosmos (orele 17,00 şi 19,00).

Cadru din filmul Sentinţa, care rulează la cinematograful „Progresul"
din Mediaş

SEZONUL DL IARNĂ— ALERTĂ CALITATIVĂ I I  CULTURA DE
U

Tîrmare din pag. I)
cretă a noastră de reactivizare a unor 
formaţii artistice de prestigiu şi tra
diţionale, dintre care unele nu mai 
sínt astăzi la nivelul avut. Condiţiile 
le bănuim a rezida în fluctuaţia u- 
r.or instructori şi într-o lipsă de in
teres, în acest domeniu, a forurilor 
locale. Ne propunem să formăm un 
colectiv mai larg de specialişti, în ca
re să predomine profesori ai Şcolii 
populare de artă, în sarcina cărora 
să intre responsabilităţi directe pen
tru anumite formaţii, chiar cu sar
cină de sprijin practic. Este cazul, 
spre exemplu, al corului bărbătesc 
din Alămor (de care se va ocupa prof. 
Nicölae Suciu, dirijor), corului din 
Ocna Sibiului (de care se va ocupa 
prof. Simion Drăghici, de la Şcoala 
populară da artă), formaţiei de dan
suri populare româneşti din Veştem 
(de care se va ocupa prof. Minerva 
Dumbráveami, de la Şcoala populară 
de artă), fanfarei căminului' cultural 
din Turnişor (de care se va ocupa 
prof. Sandu lorgu, directorul Şcolii 
populare de artă), corului din Poia
na Sibiului, corului german din 
Nocrich.

Ecourile „Cibiniumului“ trebuie să 
se imprime, sub forma unor conti
nuităţi fireşti, în caracteristicile de 
ansamblu ale mişcării cultural-artis- 
t.ice din judeţul nostru. Vom stimula 
şi vom îndruma, în acest sens, orga
nizarea unor manifestări artistice de 
amploare, pe zone folclorice, cu spri
jinul Comitetului judeţean U.T.C. A- 
semenea acţiuni au menirea de a rea
liza o sudură între colective artis
tic« apropiate, da a permanentiza ac

tivitatea şî de a împrospăta, prin 
schimb de valori artistice, repertorii
le, prin includerea unor conţinuturi 
artistice specifice zonelor respective. 
Se vor pregăti, o dată cu începutul 
anului viitor, asemenea acţiuni de 
amploare, in perimetrul zonelor fol
clorice din judeţul Sibiu, după cum 
urmează: „Cântec şi joc pe Hîrti- 
baei“ (Agnita), „Florile Oltului“ (A- 
vrig), „Pe Mureş şi pe Tirnave“ (Me
diaş), „Pe plaiuri mărginene“ (Să- 
lişte).

Ne gindim, de asemenea, la stator
nicirea unor concursuri jM zone, în 
funcţie de natura formaţiilor artisti
ce predominante şi tradiţionale ale 
locului, care să se repete ritmic şi 
permanent. Formele „clasice" vor fi 
îmbogăţite prin preocupări novatoare 
în obişnuinţa; anume, gîndim un fes
tival de poezie pastorală, la Răşinari, 
cu participarea unor judeţe învecina
te (Alba, Vîlcea); o proiecţie în pei
saj a actului artistic, după tradiţia 
folclorului românesc, prin stimularea 
spectacolelor populare în cadru na
tural, fapt în special posibil în Măr- 
ginime, dar şi la cetatea din Slimnic 
sau Cisnădioara.

Avem de gînd să organizăm labo
ratoare de cercetare sociologică — cu 
sprijinul Centrului de cercetări din 
Sibiu al Academiei de Ştiinţe Socia
le şi Politice a R. S. România — în 
mediul rural — la Tălmaciu, Sălişte 
şi Apoldu de Jos — care să urmă
rească aspecte concrete ale traiului 
cotidian (navetismul, circulaţia cărţii, 
difuzarea cunoştinţelor etc.), ale că
ror rezultate să fie orientative pentru 
alegerea formelor celor mai potrivite 
în propaganda gulturală.

De asemenea, in ideeâ cunoaşterii 
şi valorificării ştiinţifice a unor mo
tive folclorice locale, în colaborare 
cu Institutul de etnografie şi folclor, 
se va întreprinde o cercetare a spe
cificului dansului - popular românesc 
şi german de pe Valea Hîrtibaciului.

— Cunosc preocupări mai vechi 
ale comitetului pentru valorifica
rea tradiţiilor populare caracte
ristice acestor zone folclorice. Aş 
dori să-mi răspundeţi la acest su
biect iu funcţie de sarcinile actua
le ale Comisiei de difuzare a 
ştiinţei, în domeniul propagandei 
ştiinţifice.

— Selecţionăm acele tradiţii care 
corespund permanent aspiraţiilor oa
menilor spre progres, pace, cinste, o- 
rnenie. Acestea capătă, prin selecta
re, un conţinut înnoitor, acţionînd 
exact în ideea propagandei ştiinţifice, 
de care aminteaţi. Comisia de difuza
re a ştiinţei are obiective precise şi 
largi, iar în domeniul adus în discu
ţie ne poate sprijini în formarea u- 
nei opinii publice de atitudine cri
tică faţă de întreaga sferă a tradi
ţiilor.

Una din aceste forme este „Tribu
na Astrei“, care reia forma de pro
pagare a cunoştinţelor din toate do
meniile de activitate în mediul rural, 
iniţiată de „Astra“. Denumirea sim-. 
bolică are un dublu scop: metodolo
gic, pentru activiştii culturali din lo
calitatea respectivă, cît şi manifesta
rea instructivă pentru publicul larg. 
Această formă specifică va antrena 
intelectuali din municipii şi oraşe, 
care vor constitui oficii de propagan
dă culturală sistematică, deoarece pi

uă acum s-au obţinut rezultate îm
bucurătoare.

Revenind la valorificarea tradiţii
lor folclorice, subliniez că vom acor
da un interes sporit acestei îndatoriri 
a noastre, cu sprijinul eficient al Ca
sei de creaţie, care a reuşit să an
treneze un larg colectiv de specialişti 
pentru culegerea şi prelucrarea fol
clorului muzical, literar, coregrafic 
etc. De altfel, această instituţie şi-a 
prevăzut în planul editorial pentru 
anul viitor editarea cîtorva lucrări 
ale unor folclorişti locali. Vom în
cerca să imprimăm valorificării tra
diţiilor şi un caracter spectacular, 
chiar în comunele unde acestea mai 
dăinuie sau de unde au fost culese.

— S-a realizat, în judeţul nos
tru, o bogată reţea a muzeelor să
teşti, al căror rol am convenit că 
este multiplu educativ pentru lo
cuitori. Sub ce formă veţi conti
nua această acţiune, căreia la noi 
i se acordă o importanţă deose
bită?

— Colecţii sínt în mai multe loca
lităţi, aşteptînd să fie inaugurate în 
unităţi muzeale, dar încă nu am sta
bilit cele pentru anul 1G71. Noi avem 
un sprijin foarte mare din partea 
specialiştilor Muzeului Brukenthal, 
pentru ca depozitele să nu rămînă 
într-o viaţă ascunsă. Vor fi revăzute, 
împreună, toate muzeele săteşti, în 
scopul organizării lor ştiinţifice, pen
tru a nu se ajunge la stadiul de de
pozite neselectate. Se va trece, ast
fel, la întocmirea fişelor ştiinţifice, 
care vor permite acestor unităţi să 
devină de interes documentar pentru 
specialişti.

Fiindcă în judeţul nostru sínt mul
te asemenea muzee, am dori ca a- 
cestea să devină nuclee active ale 
vieţii culturale locale, cu un anumit 
program propriu de popularizare şi 
instruire în domeniu a locuitorilor, 
gindind că astfel realizăm o expe
rienţă locală, sibiană, pentru necesi
tatea pe plan naţional, a dinamizării 
şi diversificării activităţii culturale 
de la sate.

— Şi din discuţia noastră se 
conturează o arie vastă a preocu
părilor comitetului, dintre care — 
fireşte — doar asupra unei părţi 
am poposit cu acest prilej. Desi
gur, gama este mult mai largă, 
constituind acea reţea culturală 
care cuprinde toate localităţile din 
arie sibiană. Cum reuşiţi să con
trolaţi calitativ întregul program 
cultural al judeţului?

— In afară de activitatea de pro
fil a activului salariat al comitetului, 
ne bucurăm de un sprijin efectiv din 
partea membrilor consiliului comite
tului, precum şi din partea comisiei 
permanente de învăţămînt şi cultură 
a Consiliului popular judeţean. Aici 
sínt membri repartizaţi pe speciali
tăţi, care urmăresc practic, prin par
ticipare, Organizarea şi calitatea ac
ţiunilor planificate în diferite locali
tăţi ale judeţului. Am solicita ca, ţi- 
nînd cont de specificul cultural al 
perioadei de iarnă, acest sprijin să 
fie mai substanţial, mai prompt, cu 
un concurs mai larg şi din partea 
Comitetului judeţean at U.T.C., Con
siliului judeţean al sindicatelor şi Co
mitetului judeţean al femeilor ş.a.
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Judecătoria Mediaş
anunţă ca în 19 decembrie 1970, ora 9,00, 
la sediul respectiv, camera nr. 19,

SE VA ŢIN E O SUPRALICITAŢIE 
PENTRU VÎNZAREA IMOBILULUI 
situat în Mediaş, str. M. Kogălniceanu 2 
compus din 1 cameră, bucătărie, cămară, 
verandă, hol, boxă, beci şi teren în părţi 
indivize comune de 25°/o, în suprafaţă 
totală de 411 m p , locuinţă în perfectă 
stare.

Licitanţii vor depune 10°/o mai mult deck preţul de 
65 500 lei cu care s-a adjudecat imobilul în 5 decem
brie 1970.
Informaţii, zilnic, la telefon 15 81, sediul T.A.P.L. 
Mediaş.

Anunţ pentru consumatorii 
de energie electrică!

Folosirea siguranţelor improvizate (cu liţă, sîrma, 
cuie, ctc.) se interzice cu desăvîrşire, întrucît poate 
conduce la incendii sau accidente prin electrocutare, 
chiar dacă starea instalaţiei este bună.

Se recomandă ca în fiecare locuinţă să existe o  re
zervă de două sau trei patroane de siguranţă noi (ori
ginale), care să se introducă în locul celor care s-au ars 
şi sa nu se folosească patroane înfăşurate cu liţă sau 
sîrmă.

Este preferabil să se folosească siguranţe automate 
care întrerup circuitul atunci cînd se produce un scurt
circuit, iar repunerea circuitului în funcţiune se face 
prin simpla apăsare pe un buton.

A tît siguranţele fuzibile (patroanele) cît şi sigu
ranţele automate se procură din comerţ şi trebuie să 
aibă următoarele valori ale curenţilor nominali:

— pentru circuitele de lumină . . . .  6 A
— pentru circuitele de prize . - „ * . 10 A  

Folosirea de siguranţe improvizate poate conduce
la topirea siguranţei principale (din firidă sau de la 
stîlp), în care caz durata întreruperii alimentării abo
natului cu energie electrică se măreşte apreciabil, de
oarece înlocuirea siguranţelor din firidă sau de la stîlp, 
care se face de către personalul întreprinderii furni
zoare de energie, contra plată, necesită timp suplimen
tar, datorită deplasării acestuia.

Prelungirea duratei de întrerupere poate fi evitată 
prin întrebuinţarea de siguranţe originale la tabloul de 
distribuţie al abonatului şi care pot fi înlocuite rapid 
de către consumator.
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Combinatul industriei alimentare
anunţă crescătorii de animale următoarele:

în perioada de la 1 noiembrie la 30 aprilie,
LAPTELE PREDAT PUNCTELOR DE  
COLECTARE ALE INDUSTRIEI LAPTE
LUI SE PLĂTEŞTE C U  SPORURI DE 
PREŢ astfel:

— laptele de vacă de la 1,85 lei la 2,20 lei litrul
— laptele de bivoliţă de la 3,00 lei la 3,75 lei litrul. 
Se menţin drepturile de tărîţe şi porumb.
PREDÎND CANTITĂŢI CÎT MAI MARI, OBŢI
NEŢI VENITURI SPORITE PENTRU GOSPODĂ
RIA DUM NEAVOASTRĂ !

I
Uzina mecanică Mîrşa

ANGAJEAZĂ URGENT:

— strungari
— lăcătuşi
— sudori
— muncitori necalificaţi, care vor putea 

să se califice în una din meseriile de 
mai sus în cursul anului 1971.

Muncitorii necalificaţi care se angajează 
pentru şcoala de calificare trebuie să fie 
absolvenţi ai şcolii generale şi să aibă vîrsta 
între 18—-35 ani.

Informaţii suplimentare se pot lua 3e la serviciul per
sonal din uzină.

Uzina de reparaţii Sibiu
str. Constituţiei nr. 23 

angajează urgent:
— U N  CONTABIL PRINCIPAL'
— O DACTILOGRAFĂ
—  LĂCĂTUŞI
— STRUNGARI
—  FREZORI
— M UNCITORI NECALIFICAŢI

Centru( de legume ş i fructe Sibiu
angajează tie urgenţă :

— U N  GESTIONAR
pentru depozitul de materiale.

Informaţii suplimentare la sediul întreprinderii, Sibiu, 
Piaţa Unirii nr. 4, telefon 2 28 08,

îv
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Importante realizări 
edilitar-gospodăreşti

Conferinţa organizaţiei orăşeneşti de partid Dumbrăveni

Cadru nou, stimulativ, perspective 
rodnice dezvoltării vieţii sociale

De felul cum este asigurată şi 
folosită contribuţia voluntară bă
nească şi în muncă a cetăţenilor 
depinde, în mare măsură, saltul 
edilitar-gospodăresc ce se cere a 
fi făcut de fiecare comună a ju
deţului nostru. Această activitate 
plină de răspundere trebuie să 
stea în centrul atenţiei consilii
lor populare, începlnd încă din 
momentul în care adunarea 
populară hotărăşte contribuţia 
fiecăruia. De fapt, preocupările 
consiliilor populare pe această 
linie trebuie să preceadă mo
mentul despre care vorbeam.

Darea de seamă prezentată în con
ferinţa organizaţiei orăşeneşti de 
partid din Dumbrăveni a analizat pe 
larg aproape toate sectoarele de ac
tivitate, multitudinea de probleme ce 
au stat în ultimii doi ani in preo
cuparea organului orăşenesc de 
partid. La loc de frunte au stat în
deosebi problemele economice, dez
voltarea unităţilor productive din 
oraş. Cu toate că oraşul Dumbrăveni 
nu dispune de un potential indus
trial deosebit, totuşi în cei doi ani 
s-au înfiinţat trei unităţi noi econo
mice în care lucrează peste 400 de 
muncitori. Ca urmare, producţia in
dustrialii a oraşului s-a dublat 
faţă de anul 1968, iar în 1071 
prin utilizarea raţională la întreaga 
capacitate a noilor spaţii, producţia 
se va tripla.

Alături de industrie s-au extins şi 
spatiile comerciale, prin înfiinţarea 
de noi unităţi cu profile diferite.

Darea de seamă cît şi discuţiile 
purtate au reliefat faptul că angaja
mentul luat de oamenii muncii din 
oraş de a da o producţie suplimen
tară cît şi beneficii peste plan s-a 
îndeplinit cu succes. Astfel la capi
tolul respectiv s-au înregistrat su
me de 1,5 milioane lei şi respectiv 
] milion lei. Dacă ţinem seama de 
calamităţile naturale care au trecut 
peste oraş în luna mai a. c. şi care 
au scos din circuitul productiv a-

de partid, Dumbrăvenii de azi se 
înscrie printre localităţile judeţului 
nostru cu o bogată carte de vizită 
edilitar-gospodărească. De altfel, în
trecerea patriotică care s-a desfăşu
rat, în special, în acest an a situat 
oraşul printre localităţile fruntaşe".

Probleme deosebit de valoroase au 
atins în discuţiile lor şi comuniştii 
loan Călinescu, Ludovic Nemeş, pre
şedintele cooperativei „Dumbrava", 
Letitia Sas, membră în C.A.P. Şaro.şu 
pe Tirnavo, Petru Matei, secreta
rul organizaţiei do bază, earlier I, 
Anghel Morarii, delegat, din partea 
organizaţiei de partid de ia căminul 
atelier, Vaier Pleşca, directorul Ca
sei de cultură, loan Bokody, respon
sabilul comisiei organizatorice a 
Comitetului orăşenesc de partid şi 
alţii.

Dezbaterile au scos la iveală po
tenţialul ridicat de care dispune or
ganizaţia orăşenească de partid în 
vederea soluţionării multiplelor pro
bleme referitoare la realizarea pre
vederilor noului plan cincinal şi a 
altor sarcini. Acest deziderat major, 
de satisfacerea căruia depinde in 
măsură covîrşiloare perfecţionarea 
continuă a modului de conducere a 
vieţii sociale şi economice, a fost 
exprimat cu claritate de comuniştii 
din oraşul Dumbrăveni. Călăuziţi de 
răspunderea ce o au, comuniştii au 
făcut numeroase propuneri menite 
să pună la punct o serie de problemeproape toate unităţile economice,

aceste succese, siiit-ţu. állt mai mieÜ- - tnvt-nerezolvate. Spicuim'cil.eva: 
lorii.

„Oraş cu vechi tradiţii comerciale,
Dumbrăvenii şi-a dezvoltat în ulti
mii doi ani o largă reţea de unităţi 
pe profil, spunea în cuvîntul său 
comunistul Ieronim Coroş. Prin ele 
s-au desfăcut mai ales după inunda
ţii .o mare cantitate de alimente, dar 
mai ales sute de tone de materiale 
de construcţii. Datorită imensului a- 
jutor acordat de stat s-au ridicat în 
oraşul nostru peste 80 de case noi 
mai spaţioase şi mult mai frumoase 
decît cele vechi. Prin munca şi in
teresul depus de organul orăşenesc

Hotărîrile competente
să fie urmate tit; a c ţ i u n i  ferme

(Urmare din pag. I)

ducere. Acest aspect siestă o înţe
legere justă a necesităţii colaborării 
pe plan comunal a tuturor organelor 
ce pot contribui la îmbunătăţirea 
activităţii în cooperativa agricolă.

Una din problemele „arzătoare" 
dezbătute in şedinţele consiliului de 
conducere a fost atribuirea loturilor 
în folosinţă personală. In şedinţa 
din 25 III au fost discutate proble
mele de principiu privitoare la re
partizarea loturilor în folosinţă per
sonală. Cu acest prilej s-a subliniat 
necesitatea respectării cu stricteţe a 
tuturor condiţiilor de atribuire a lo
turilor. Cunoscînd faptul că în anii 
anteriori această problemă nu-şi gă
sise o rezolvare competentă, noul 
consiliu de conducere a stabilit ca 
fiecărui cooperator să-i fie analizată 
situaţia participării la muncă şi nu
mai în funcţie de aceasta să se ia 
o hotărlre definitivă. In şedinţa din 
80 IV se revine la această spinoasă 
problemă. Cererile cooperatorilor 
Maria Bădilă, Ion Berghea, Vasile 
Bădila, Gheorghe Berghea, Maria 
Vintilă, Ioana Tarcea şi ale altora, 
care nu au desfăşurat o activitate 
susţinută în cooperativa agricolă, 
au fost analizate cu simt de răspun
dere ajungîndu-se la concluzia că 
acestor cooperatori nu li se pot 
atribui loturi în folosinţă personală.

Dar problema loturilor a făcut o- 
biectul discuţiilor şi după soluţiona
rea ei în cadrul consiliului. .Aduna
rea generală a hotărît ca unor co
operatori (din satul Bradu) care nu 
au avut o participare permanentă la 
lucru în dmp să li se ridice dreptul 
de a beneficia de lotul în folosinţă 
personală repartizat. Aici însă con
siliul de conducere nu a acţionat cu 
-aceeaşi fermitate. Hotărîrea adună
rii generale nu a fost dusă la înde
plinire. Poate că această hotărîre 
nu a fost tocmai binevenită. Poale 
că sínt şi alte cauze ale neîndepli- 
nirii ei. Oricum, în acest caz între
gul consiliu de conducere se face 
vinovat, întrucît a dat posibilitatea 
creării unui precedent nu tocmai 
dorit în activitatea cooperativei a- 
gricole.

Şi pentru că am ajuns la capitolul 
, unele lacune din activitatea con

siliului de conducere", nu poate fi 
omis nici aspectul insuficientei par
ticipări a unor membri din consi
liu la materializarea propriilor lor 
hotărîri. Se pare că această legătură 
imediată, dintre hotărîre şi acţiune, 
este mai anevoie înţeleasă de către 
unii membri din consiliul de con
ducere, considerînd misiunea lor în
cheiată o dată cu semnătura pusă 
la încheierea procesului verbal în
tocmit la şedinţă. Or, aceasta în
seamnă trunchiere a misiunii con
siliului de conducere ştiut fiind că 
oricît de competentă ar fi hotărîrea 
luată, fără o acţionare fermă în 
consecinţa, simpla adeziune rămîne 
vorbă goală.

In şedinţa din 8 VIII brigadierul 
zootehnic atrage atenţia asupra lip
sei asistentei veterinare în sector. 
Dar în 28 XI, deci după aproape 
trei luni, brigadierul zootehnic 
Gheorghe Mihăilă arată că nici acum 
problema asistentei veterinare nu a 
fost soluţionată. Mai mult, actele de e- 
videntă primară, deşi întocmite nu 
pot fi înaintate contabilităţii la 
timp din cauză că medicul veterinar 
de circumscripţie este foarte greu 
de găsit (fără semnătura acestuia, 
actele nu sínt, valabile). Cooperato
rul Aurelian lacob propusese efec
tuarea unei selecţii mai riguroase 
la vacile pentru lapte. Bineînţeles, 
propunerea vizează îmbunătăţirea 
condiţiilor de realizare a producţiei 
animaliere. Dar nici pînă acum, la 
sfîrşitul anului, propunerea nu şi-a 
găsit o materializare eficientă. Do
vada — producţia de lapte subme
diocră realizată la brigada zooteh
nică din Bradu.

Este incontestabilă existenta unei 
concepţii economiste — în sensul 
plenar al cuvîntului — în activita
tea consiliului de conducere de la 
Avrig. Considerăm însă că acest 
organism dispune de reale posibi
lităţi pentru îmbunătăţirea propriei 
sale activităţi. Acest adevăr nu tre
buie demonstrat unor comunişti cu 
bogată experienţă de producţie cum 
sínt inginerii Alexandru Petruţa şi 
Ilie Tărăşan, cooperatorii Gheorghe 
Dan, Gheorghe Mihăilă sau celor
lalţi membri ai consiliului. Pentru 
că ei înşişi îşi cunosc bine şi reali
zările, dar şi neîmplinirile.

rile 'împotriva unor Întreprinderi din 
localitate şi din Mediaş (cu secţii 
de producţie in oraş) care angajează 
muncitori din aiura oraşului, incu- 
rajînd ienomenul navetlsmului.

•  înfiinţarea unei „CciSe a tinere
tului* şi a unei crcşe pentru copii.

Vorbind în încheierea lucrărilor 
conferinţei, tovarăşul loan Haras, 
membru al biroului Comitetului ju
deţean de partid s-a referit la sar
cinile complexe, de înaltă răspundere 
ce stau în faţa organului de partid 
nou ales. In funcţia de secretar al 
Comitetului orăşenesc de partid a 
fost ales inginerul Erem ia Bădilă.

I. Ni STOR

(n ceea ce priveşte comuna Tăl
maciu, anul acesta a fost destul de 
bogat în realizări edilitar-gospodă
reşti, obţinute, bineînţeles, cu con
tribuţia largă a cetăţenilor. Marea 
majoritate a familiilor au În
ţeles să se achite la timp de obli
gaţiile pe care singuri şi le-au ho
tărît în adunarea populară, asa că, 
la începutul lunii noiembrie, întrea
ga contribuţie voluntară era slrînsă. 
Adică, peste 130 de mii de lei. Au 
rămas în afară doar cîteva familii 
care pe parcurs şi-au schimbat do
miciliul, plecînd din comuna noastră.

în ceea ce priveşte felul în care 
s-au folosit aceşti bani, precum şi 
contribuţia în muncă, amintim doaF 
cîteva din lucrările executate. Unul 
din obiectivele cele mai importante 
a fost construcţia şcolii din Tălma- 
ciu, pentru care am rambursat 50 000 
lei împrumuturi. Apoi s-au folosit 
10 000 Iei pentru terminarea anexelor 
la căminul cultural din satul Tălniă- 
cel şi alte 10 000 pentru reparaţiile 
necesitate de şcoala din acest sat.. 
In satul aparţinător Boita, în anul a- 
cesta s-a amenajat o casă muzeu a

cărei valoare s-a achitat partial. Tot 
aici, trebuie să amintim că a fost 
reparat dispensarul uman şi s-a con
struit un pod. Mare importantă pen
tru ridicarea nivelului de civiliza
ţie al comunei prezintă şi termi
narea, cît mai repede, a unei lucrări, 
generalizată în toate localităţile ju
deţului încă de acum cîtiva ani — 
betonarea şi asfaltarea străzilor şi a 
unor drumuri de mare trafic. Astfel, 
pesle 15 000 lei au fost cheltuiţi pen
tru betonări, plus o mare cantitate 
de muncă din volumul total al con
tribuţiei voluntare. De fapt, contri
buţia voluntară în muncă a fost con
sumată în întregime pînă la sfîrşitul 
lui august — pentru balastat şi be
tonat străzi şi drumuri comunale, 
curăţat şi taluzat şanţuri, reparat 
fîntîni şi poduri etc.

Privitor la felul cum s-a stabilit 
contribuţia voluntară şi în muncă 
pe anul care urmează trebuie să a- 
mintim că încă la sesiunea din sep
tembrie ştiam aproximativ de ce 
bani şi volum de muncă vom dis
pune. Colectivele de deputaţi forma
te în scopul studierii posibilităţilor 
de contribuţie ale fiecărei familii 
ne-au prezentat din timp rezultatul 
studiului lor. In acest fel consiliul 
popular a avut o imagine clară a- 
supra forţei edilitar-gospodăreşti de 
care dispune, în acest fel au fost 
stabilite lucrările pentru anul cară 
urmează şi cele de,perspectivă mai 
îndelungată. Dintre acestea amin
tim: construcţia unei băi populare 
în Tălmaciu; consolidarea — prin 
pavare — a albiei văii din Boita; în 
următorii 5—10 ani se are în vede
re extinderea spatiilor şcolare (Tăl
maciu şi Boita); şi bineînţeles, pa- 
varea străzilor, amenajări de dru
muri, poduri, şanţuri şi alte lucrări 
curente.

CONSTANTIN I OTREANU
primarul comunei . Tălmaciu

•  Devansarea cu cel puţin doi ani 
a lucrărilor de amenajare a Văii 
salului şi Căpilnei, care in timpul 
ploilor torenţiale periclitează oraşul.

« lucirea unor măsuri elicien/e 
pentru Începerea lucrărilor de cana- 
l'aare a oraşului.

•  îmbunătăţirea asistentei sanitare 
In oraş prin mărirea numărului per
sonalului rnedico-sanitar.

•  Oraşul dispune de numeroase 
hrate de muncă. Avlnd in vedere 
acest lucru se propune organelor ju
deţene de resort să ia măsuri hotă-

Fructele unei a c t i v i t ă ţ i . . .  fructuoase
Ferma pomicolă Bazna 

a I.A.S. Mediaş reţine 
din nou atenţia prin a- 
ceea că rezultatele obţi
nute în anul care se a- 
propie de sfirşit sínt mai 
mult decît meritorii. 
Munca depusă în tot 
cursul anului de Harni- 
.puj colectiv de aici, con
dus cu pricepere şi pa
siune profesională de 
tehnicianul Adolf Chri
stoph, a fost fructuoasă. 
Meritul este cu atít mai 
mare cu cît sarcinile de 
producţie au ridicat o 
multitudine de probleme 
pe care lucrătorii fer
mei au ştiut să le rezol
ve. Pentru că, orice s-ar 
spune, a realiza 104 kg 
fructe pe fiecare pom 
pe rod, sarcină înscrisă 
în planul de producţie, 
nu este de loc uşor.

„Intr-adevăr noi am 
reuşit, fără să ne facem 
din aceasta un titlu de 
laudă, să depăşim planul 
de producţie la fructe — 
ne spune şeful fermei. 
Bănuiesc că vă intere
sează mai degrabă nişte 
cifre, ele sintetizînd atît 
munca depusă, cît şi e- 
ficienţa măsurilor luate, 
hivada noastră se întin

de pe 100 de ha, cu 
aproape 10 000 pomi pe 
rod. Producţia medie 
110 kg fructe, depăşind 
astfel planul cu 57 tone. 
Datorită calităţii deose
bite a producţiei realiza
te, am livrat la export 
125 tone fructe, din care 
.35 tone măre“..

Prezentînd aceste cifre 
interlocutorul nostim a 
ilustrat de fapt Valeaţe- 
le unei activităţi bine 
organizate. A dezvăluit, 
dacă se poate spune aşa, 
secretul marilor produc
ţii. Este vorba de aplica
rea unei agrotehnici ■ su
perioare. Fie că a fost 
vorba despre executarea 
lucrărilor de fertilizare, 
de pregătire şi întreţi
nere a solului, fie de 
efectuarea tăierilor sau 
de aplicarea tratamen
telor contra dăunătorilor, 
fiecare acţiune s-a bucu
rat de o atenţie sporită 
din partea întregului co
lectiv. Pentru ridicarea 
gradului de fertilitate a 
solului aici s-au admi
nistrat importante can
tităţi de îngrăşăminte 
organice şi chimice. In 
toamna acestui a» s-au 
aplicat 1 400 tone gunoi

de grajd, revenind, la 3 
ani pe aceeaşi suprafaţă, 
cîte 35—40 tone îngră
şăminte organice. Pe 
restul suprafeţelor se 
dau îngrăşăminte fosfa- 
tice — circa 500 kg la 
hectar şi potasice — 2— 
300 kg la hectar, iar 

-azotat de ■ amoniu. - in 
2—3 reprize a cite 100— 
200 kg la hectar.

Am reţinut din discu
ţia cu şeful fermei şi 
faptul eă aceeaşi atenţie 
se acordă pregătirii şi 
întreţinerii solului. Tot 
din toamnă se execută 
arături pe întreaga su
prafaţă, precum şi săpa
tul în jurul coroanei cu 
care prilej se încorpo
rează îngrăşămintele. 
Primăvara, pentru men
ţinerea apei în sol, se 
efectuează un grăpat ur
mat, pe parcurs, de dis- 
cuiri repetate. O altă 
lucrare importantă exe
cutată primăvara devre
me, o constituie tăierile ' 
de fructificare.

„Este cunoscut faptul 
că efectuarea lucrărilor 
de combatere a dăunăto
rilor — ne relatează to
varăşul Adolf Christoph 
— se înscrie printre fac

torii principali care ho
tărăsc soarta recoltei de 
fructe. Nu este deci în
tâmplător că la noi se 
execută ’anual în jur de 
14 stropiri.' Şi în acest 
an, imediat după căderea 
frunzelor, am început 
primul tratament de iar
nă, printr-o stropire cu 
Dibutox 1 la sută in 
scopul distrugerii San 
.losé-ului şi a celorlalte 
coccide“.

In prezent pomicultoril 
din ferma Bazna sínt 
preocupaţi cu pregătirea 
producţiei viitoare, aces
tui scop fiindu-i subor
donate toate acţiunile şi 
măsurile întreprinse. 
Tractoriştii Petru Kinn 
şi Toader Pîrlea execu
tau stropiri. Maria Liţa, 
Anica Bucur, Victoria 
Lupu, Katharina Bursen 
şi alte lucrătoare săpau 
terenul sub pomi. Alţii, 
sub îndrumarea şefului 
de fermă, plantau puieţii 
pentru completarea go
lurilor. Activitatea ce se 
desfăşoară în aceste zile 
constituie o premisă în 
realizarea sarcinilor de 
producţie şi în anul vii
tor.

P. BUD

Bariere împotriva 
formalismului

(Urmare din pag. I)

— Da, se pot da. Iată, cetăţenii 
din comuna Jina ne-au trimis o scri
soare în care arătau că secretarul 
consiliului popular, Augustin Chira, 
nu se ocupă de cererile lor şi nici 
de bunul mers al problemelor de in
teres obştesc şi de slat şi că, în re
laţiile cu oamenii, are o atitudine 
total necorespunzătoare, fiind aro
gant şi impulsiv. Comitetul executiv 
al Consiliului popular judeţean a 
întreprins o cercel are, audiind un 
mare număr de cetăţeni şi s-a con
vins că sesizarea corespunde întru 
totul adevărului. Ca atare, secreta
rul a fost înlăturat. La fel s-a pro
cedat şi în comuna Slimnic, undd, 
ín urma altei scrisori, s-a dovedit 
munca şi comportarea necorespun/.ă- 
loare a secretarului loan Băran, ca
re a fost de asemenea înlăturai din 
funcţie.

— Credeţi că toate cele 2 200 
de scrisori trebuiau să găsească 
ecou la unele direcţii şi servicii 
de Ia judeţ, sau multe dintre ele 
puteau fi soluţionate în comuna 
şi oraşul de unde au fost expe
diate ?

— Multe puteau fi rezolvate pe 
pian local, dacă organele în cau/ă 
s-ar fi aplecat cu mai mult simt de 
răspundere asupra doleanţelor oame
nilor.

Să concretizez. La întreprinderea 
comunală Sibiu se deşface abuziv 
contractul de muncă al cetăţeanului 
Horia Trifan. Chiar şi contestaţia nu 
este luată în seamă. Abia la inter
venţia organelor centrale şi judeţe
ne. conducerea întreprinderii se con
vinge că cetăţeanul are dreptate, e- 
miţînd o nouă decizie potrivit căreia 
„motivele invocate în prima decizie 
dp desfacere a contractului de muncă, 
nu corespund realităţii". Comenta
riile asupra acestui caz prisosesc. A- 
semenea situaţii am avut şi în co
muna Tîrnava, în municipiul Mediaş 
si în alte cîteva localităţi, unde con
siliile populare nu se apleacă cu su
ficient simt de răspundere asupra 
fiecărei scrisori. De altfel, lucrurile 
nu stau perfect în toate cazurile, 
nici chiar la unele direcţii judeţene. 
Ne-o spun cîteva scrisori primite şi 
rezolvate abia la nivelul Comitetului 
executiv judeţean. Aşa a fost cazul 
locuitoarei Regina Drotler din Şura 
Mare care s-a prezentat la Direcţia 
sanitară, la dr. loan Nlcodim, cu o 
cerere îndreptăţită. Acesla a trimis-o 
ia Spitalul de neuro-psihiatrie, ia dr. 
Bălănescu, care, în loc să-i reco
mande un loc de muncă pe măsura 
capacităţii ei, îi spune: „Ia-ti con
cediu fără plală un an de zile şi să 
te tină bărbatul“. Or, femeia avea 
4 copii şi soţul un venit modest. A- 
poi au început drumurile femeii, din 
ucu la Direcţia sanitară, de aici la 
Direcţia pentru probleme de muncă 
si ocrotiri sociale. Respectiva insti- 
iSfie^a eípediat-o „retur" ia Direcţia 
sanitară pentru a i se face o reco

mandare medicală, dar ea trebuia 
obţinută de la spilal şi aşa pînă a 
ajuns la noi. Fireşte, acum i s-a re
zolvat doleanţa, dar formalismul şi 
lipsa de solicitudine a celor amin- 
UU sínt evidente.

Un bilanţ ne arată că arii avut 4 
scrisori scadente, fără răspuns în 
termen. Puţine, e adevărat, dar cer- 
celind conţinutul lor, eu consider c:ă 
nu au dreptul, cei ce trebuiau să 
răspundă, la nici o înlesnire. Bună
oară: cetăţeanul Gheorghe Duca din 
Poiana apelează la comitetul execu
tiv comunal pentru stabilirea grani
ţei între curtea lui şi a vecinului. 
Acesta n-o face. Omul apelează la 
judeţ printr-o . scrisoare. Judeţul o 
trimite pentru soluţionare comitetu
lui executiv Poiana. Dar acesta se 
încăpăţînează s-o facă. Scrisoarea a 
fost trimisă de cetăţean la 7 octom
brie, iar răspunsul s-a lăsat mult şi 

, bine aşteptat. Aşa stau lucrurile şi 
cu scrisoarea lui loan Tomits şi cu 
c ea a locuitorilor din Bazna, cu a 
lui ilie Ion din Turnu Roşu, care ri
dică probleme ce puteau să afle răs- 

1 puns nu la limita maximă a terme
nului legal, ci în 3—4 zile.

— Intr-adevăr văd şi eu aici 
la biroul sesizări şi reclamaţii 
nişte răspunsuri care lasă să se 
var ia un birocratism condamnabil 
din partea unora. Locuitoarea 
Maria Giurca, din Hosman, de 
pildă, de luni de zile cere jude
ţului şl de cîteva ori vine şi 
personal, pentru a solicita repa
rarea unei rigole din stradă, din 
pricina căreia i se inundă casa 
la fiecare ploaie. Ia adresele an
terioare trimise de judeţ, comite
tul executiv al comunei No- 
crich a răspuns „că va lua mă
suri". Iaiă că n-a luat nici pînă 
azi. Nu consideraţi că şi cei ca
re semnează astfel de hirtii, cu 
scopul de a induce in eroare or
ganul judeţean, trebuie aspru 
sancţionaţi, sau poale chiar tre
buie puşi in situaţia ca în vi
itor să n-o mai poată face ?

— Trebuie să vă spun că organele 
judeţene, respectiv Comitetul exe
cutiv al Consiliului popular judeţean, 
analizează periodic munca cu scri
sorile şi, de fiecare dată, ia măsuri 
pentru lichidarea anomaliilor, defi
cientelor şi lipsurilor semnalate. A- 
nul acesta s-a discutat în şedinţa de 
comitet executiv de două ori situa
ţia scrisorilor oamenilor muncii. Una 
din măsuri este şi aceea a rezolvă
rii directe de către membrii comite
tului executiv şi de aparatul de spe
cialitate a fiecărei scrisori în parte, 
practic, pe teren şi de cele mai mul
te ori se ia legătură directă cu pe
tiţionarul. Cît priveşte abaterile sem
nalate de dv., ie considerăm ca a- 
1are şi vom aplica măsuri discipli
nare împotriva celor ce neglijează 
scrisorile oamenilor muncii, măsuri 
care, în cazurile grave, vor merge 
pînă la destituirea din funcţie.
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MĂSURILE DE ULTIMĂ ORĂ IU REZOLVĂ TOATE PROBLEMELE
Cu cîteva zile In urmă am parti

cipat la o analiză pe care organele 
bancare au făcut-o la Direcţia de in
dustrie locală. In funcţie de verifi
cările efectuate, de rezultatele obţi
nute pe 9 luni au (ost trase anumite 
concluzii pe care, considerăm noi, 
este bine să le aducem şi la cunoş
tinţa cititorilor şi în. special a co
lectivelor do muncă de Ia cele 5 în
treprinderi de industrie locală din 
judeţul nostru.

Deşi este cunoscut faptul că între
prinderile de interes local au fost 
create pentru valorificarea rezerve
lor de materii prime, pentru valori
ficarea deşeurilor ele. din care să se 
creeze bunuri de larg consuni, şi a- 
cum se solicită întruna repartiţii.

Din cauza neacoperirii cu contrac
te a întregului plan de producţie în 
dese cazuri s-au produs mărfuri ca
re nu au desfacerea asigurată. Ca 
urmare stocul de produse finite a 
crescut mult peste normative. Tot
odată se atacă comenzi fără să fie 
asigurată baza materială, comenzi 
care nu pot1 fi apoi finalizate şi deci 
apar alte supranormative în produc
ţie neterminată.

Lipsa de ritmicitate la aproape 
toate întreprinderile de industrie lo- 
caiă este vădită. Dacă, de exemplu, 
la MACO producţia marfă s-a reali
zat de-a lungul a 9 luni doar între 23 
şi 28 la sută în prima decadă, nu 
ştim de unde au apărut rezervele de 
capacitate în ultima decadă de a se 
fabrica circa 41—45 la sută din pla
nul lunar? însemnează că aici e- 
Kistă o dereglare, în special în or
ganizarea proceselor de producţie. 
Asaltul din ultima decadă explică de 
altfel şi numărul mare de refuzuri, 
a căror valoare se ridică la ordinul 
milioanelor.

Toate aceste aspecte din activita
tea întreprinderilor de industrie lo

cală au avut Influentă negativă şl 
asupra indicatorilor financiari. Că 
urmare, la nivel de direcţie, pînă in 
piezent beneficiul este nereaiizat. Pe 
9 luni restanta Ia beneficiu se ridica 
la aproape 2 milioane lei.

Folosirea mijloacelor băneşti lasă 
mult de dorit. Un volum mare de 
mijloace băneşti au rămas imobili
zate în produse aflate în anumite 
stadii de producţie, în produse fără 
vînzarea asigurată sau în refuzuri. 
Pe trimestrul III toate întreprinderi
le au încetinit viteza de rotaţie a 
mijloacelor circulante.

beneficiul. Dar acest lucru trebuiau 
să-l facă conducerile întreprinderi
lor, compartimentele de resort. S-a 
împletit lipsa de organizare care a 
dus inevitabil şi la fabricarea de 
pioduse fără desfacere .asigurată, cu 
lipsa de preocupare a compartimen
telor de desfacere, care nu au ştiut 
să valorifice, către comerţ sau alti 
beneficiari, produsele care le-au 
avut în stoc.

Din pacalé refuzurile de calitate 
la multe din întreprinderile noastre 
sínt o realitate. Se simte mult lipsa 
oiganelor de control, a preocupării

produse sínt mult solicitate de co
merţ. Aşa se explică şi faptuL că 
ELCA nu şi-a realizat planul pro
ducţiei globale pe 11 luni".

Şi la cele spuse de ing. Gh. Bo
gidéi se mai pot adăuga multe. Bu
năoară, la întreprinderea MACO. sec
ţia din Şura Mare, deşi s-au inves
tit 1,5 milioane lei pentru moderni
zarea fabricii de cărămidă, se pro
duce mult mai puţin ca înainte. Nu 
s-a luat nici o măsură penlru a se 
trece la lucrul în două schimburi.
.Tot un aspect al lipsei de preocu

pare este şi acela al nerealizării la

A

In întreprinderile de industrie locală
Siluatia analizată de organele băn

cii pe cele 9 luni se repetă şi la 
sfîrşitul lunii noiembrie. întreprinde
rile AMET şi ELCA se prezintă cu 
planul producţiei globale neîndepli
nit (99,5 la sută şi respectiv 96,3 la 
sută). Dé asemenea, la producţia 
marfă vîndută şi încasată apar rămî- 
neri în urmă la AMET (95,8 la sută) 
şi MACO (95 la sută). La nivelul di
recţiei, planul la export pe 11 luni 
este nerealizat cu aproape 10 mili
oane lei.

Pentru a afla explicaţia acestor 
stări de lucruri, pentru a afla măsu
rile din ceasul al 12-lea luate în ve
derea încheierii "planurilor anuale în 
mod corespunzător, am solicitat cî
teva cuvinte inginerului Gh. Boghici, 
directorul Direcţiei judeţene de in
dustrie locală, lată ce ne relatează :

„Dacă mărfurile aflate în stoc s-ar' 
fi vlndut, astăzi aveam- realizat ji

inginerilor şefi din unităţi. In com
partimentele C.T.C. avem încă o se
rie de cadre necorespunzătoare. De 
aceea am dispus înfiinţarea, la fie
care unitate de servicii C.T.C. şi la
boratoare. Pînă acum doar ELCA 
Mediaş a realizat această sarcină.

In privinţa îndeplinirii şi depăşi
rii planurilor de producţie nu se 
simte preocuparea conducătorilor 
din întreprinderi.

Nu se întîlneşte, la nici o unila- 
le, o receptivitate la rezolvarea pro
blemelor interne, la utilizarea a tot 
ce poate fi folositor pentru între
prinderea respectivă, şi deci pentru 
economia judeţului. De exemplu, ia 
ELCA Mediaş, deşi există o hală li
beră, unde sínt instalate doar 5 ma
şini, nu s-au luat măsuri pentru uti
lizarea mai judicioasă a acestor su
prafeţe şi capacităţi de producţie. Şi 
acest lucru se întîmplă la secţia de 
«parataj* electric«, secţie ale cărei

termen a lucrărilor de mică meca
nizare. De aceea nici producţia pre
văzută pentru creşterile de capaci
tăţi în urma acestor lucrări nu s-a 
realizat. Ba mai mult, efectuîndu-se 
unele lucrări fără eficientă econo
mică, în momentul rambursării cre
ditelor au apărut goluri de mijloace 
circulante.

De asemenea, în magazia AMET- 
ului zac o serie de utilaje pentru 
care s-ah cheltuit importante fonduri 
valutare, pe cînd operaţiile pentru 
care au fost achiziţionate se execu
tă manual. In schimb, pînă acum s-a 
plătit pentru ele amortisment în su
mă de 24 000 lei.

Privitor la măsurile luate de Di
recţia de industrie locală pentru în
lăturarea deficienţelor semnalate şi 
îndeplinirea planului anual la toa
te întreprinderile subordonate, ing. 
Gh. Boghici ne relata: 
w rPlttiul producţiei .glebsia va -fi

realizat 3e către ţoate tunitStll» 
noastre. Eforturi mai deosebite voi 
trebui depuse pentru îndeplinirea
indicatorului de producţie marfă 
vîndută şi încasată. Pentru aceasta 
s-au întocmit grafice de lichidare a 
produselor aflate în stoc, s-a luat 
legătură cu beneficiarii pentru ridi
carea operativă a mărfurilor. Se a- 
cordă o atenţie deosebită pentru în
tărirea anumitor sectoare cu specia
lişti şi forţă de muncă în vederea 
finisării complete a producţiei ne- 
torininate. In acelaşi timp s-a întoc
mit şi un grafic de lichidare a refu
zurilor de calitate, aceasta influen
ţi nd favorabil şi asupra indicatori
lor financiari. De altfel, în acelaşi 
scop s-au luat măsuri hotărîte pen
tru reducerea supranormativelor, ca
re la 30 septembrie se ridicau la 16 
milioane lei. Prin valorificarea 
stocurilor de produse finite, finisa
rea producţiei neterrainate şi valori
ficarea materiilor şi materialelor 
pesle necesar sau fără mişcare, in 
care scop s-au predat liste la baze
le de aprovizionare, valoarea supra- 
normativelor se va diminua cu cel 
pulin 10 milioane.

< a urmare se vor reduce şi chel
tuielile neeconomicoase, în special 
dobînzile penalizatoare pentru cre
dite restante, influentînd favorabil 
pieţul de cost. Cheltuielile ia 1 000 
lei producţie marfă se vor reduce 
astfel ia nivelul întregului an cu 
circa 6 lei".

Sigur că măsurile luate sínt bine 
venite, că acestea vor crea posibili
tatea. îndeplinirii principalilor indi
catori de plan Ia toate întreprinderi
le. Era însă cazul să nu se aştepte 
acest al 12-lea ceas mai ales că de 
l-i aceste întreprinderi de interes 
local se aşteaptă mai mult pe linia 
ridicării eficientei activităţii lor,

CORNELIU BAN M
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Adoptarea unor rezoluţii 
propuse de România

ţ, New York 8 — Trimisul special 
j&gerpres, Constantin Alexandroaie, 
[transmite: Adunarea Generală a 
|Organizaţiei Naţiunilor Unite a a- 
îdoptat în unanimitate rezoluţiile 
’la cele două puncte înscrise de 
România pe ordinea de zi a sesiu
nii: .Consecinţele economice şi 
sociale ale cursei înarmărilor şi 
efectele sale profund dăunătoare 
asupra păcii şi securităţii în lume“ 
şi „RoM  ştiinţei şi tehnologiei mo- 

fderne în dezvoltarea naţiunilor şi 
necesitatea întăririi cooperării e- 
conomice şi tehnico-ştiinţifice în
tre state“.

Aceste rezoluţii au fost înainta
te Adunării Generale de către Co
mitetul pentru problemele politice 
şi de securitate şi, respectiv, Co
mitetul pentru problemele econo
mice şi financiare, după ce le-au 
aprobat, după cum s-a anunţat, 
tot în unanimitate.

Adoptarea în unanimitate de că
tre forul suprem al O.N.U. a ce
lor două rezoluţii — prima sem
nată de România şi alte 23 de sta
te în calitate de coautoare, iar a 
doua propusă de România împreu
nă cu 19 state — încheie dezbate
rile din cadrul acestei sesiuni a- 
supra punctelor iniţiate de ţara 
noastră.

După cum s-a făcut deja cunos
cut, prima rezoluţie încorporează 
un număr de prevederi care scot 
în relief pericolele generate de 
cursa înarmărilor, povara pe care 
acestea o reprezintă pentru toate 
statele, efectele economice, sociale 
şi pe planul securităţii ale compe
tiţiei înarmărilor, necesitatea ur
gentă a întreprinderii unor acţiuni 
Sn vederea încetării goanei înar
mărilor pentru a se putea înainta

pe calea dezarmării. In document, 
Comitetului de la Geneva i se cere 
să acorde atenţia cuvenită, cu 
conştiinţa urgenţei lor, probleme
lor de natură să pună capăt cursei 
înarmărilor, în special în domeniul 
nuclear, iar secretarul general este 
chemat să întocmească un studiu 
asupra consecinţelor economice şi 
sociale atît ale cursei înarmărilor 
cit şi ale cheltuielilor militare, pe 
care să-l prezinte la următoarea 
sesiune a O.N.U.

Cea de-a doua rezoluţie subli
niază, în esenţă, existenţa unor 
mari decalaje economice între sta
te, precum şi faptul că formele, 
metodele şi instrumentele de cola
borare în domeniul ştiinţei şi teh
nologiei folosite pînă în prezent 
în cadrul sistemului Naţiunilor U- 
nite sínt încă departe de a răspun
de necesităţilor, facilitării accesu
lui neîngrădit al tuturor ţărilor, şi 
în special al celor în curs de dez
voltare, la cuceririle ştiinţei şi teh
nologiei moderne. Documentul con
ţine ' o serie de propuneri concrete 
menite să contribuie la crearea 
premiselor extinderii raporturilor 
de cooperare internaţională pe 
plan tehnico-ştiinţific, pentru ac
celerarea progresului economic şi 
social al popoarelor.

Votul unanim din Adunarea Ge
nerală este interpretat aici ca o 
dovadă elocventă a importanţei 
deosebite a dezbaterii unor astfel 
de probleme în cadrul Organiza
ţiei Naţiunilor Unite, o expresie 
a atenţiei de care s-au bucurat a- 
ceste iniţiative româneşti în rîn- 
dul statelor membre, în acelaşi 
timp o expresie a aprecierii şi 
prestigiului de care se bucură pe 
plan internaţional politica externă 
promovată de România. M

România —aleasă íntr-un nou 
organism al O. N. U.

T New York 8 — Trimisul special 
Agerpres, Constantin Alexandroa
ie, transmite: Consiliul economic 
şi Social al Organizaţiei Naţiuni
lor Unite a desemnat 38 de ţări 
din diverse regiuni geografice ale 
lumii ca membre ale Comitetului 
pentru resursele naturale, recent 

•jCreat în cadrul O.N.U. Din acest 
(comitet face parte şi Republica 
.' Socialistă România.
■I Noul organism este chemat să 
Răspundă preocupărilor statelor vi- 
-*înd exercitarea suveranităţii asu
pra resurselor lor naturale, pre
cum şi dezvoltarea cooperării in
ternaţionale pentru sprijinirea e- 
îorturilor de valorificare a proprii
lor resurse în cadrul programelor 

-naţionale de dezvoltare.
Această hotărîre se înscrie pe 

linia eforturilor majorităţii covîr- 
şitoare a statelor membre ale 
O.N.U. de a asigura exploatarea şi 

- valorificarea resurselor naturale 
exclusiv de către popoarele cărora 
le aparţin, în scopul consolidării 

; Independenţei lor politice şi eco- 
'nomice.

Noua măsură este o expresie a 
dorinţei nestrămutate a popoare 
lor din ţările recent eliberate de 
sub jugul colonial de a se bucura 
de roadele independenţei lor po
litice, de a depăşi cît mai repede 
posibil faza subdezvoltării şi a li
chida decalajul ce le separă de 
statele avansate din punct de ve
dere economic.

Alegerea României în acest co
mitet este apreciată ca o recunoaş
tere de către statele membre ale 
O.N.U. a eforturilor şi contribu
ţiei constructive ale ţării noastre 
la aşezarea relaţiilor interstatale 
pe bazele solide ale principiilor 
independenţei şi suveranităţii, ne 
intervenţiei în treburile interne 
ale altor ţări, egalităţii în drepturi 
a tuturor statelor, avantajului re 
ciproc, dreptului inalienabil al fie
cărui popor de a-şi hotărî proprii 
le destine în conformitate cu vo
inţa sa suverană.

VIETNAMUL DE SUD. în foto: populaţia de pe teritoriile eliberate 
din Vietnamul de sud primeşte cu multă căldură pe ostaşii Forţelor 

Naţionale de Eliberare, la Thua Thien, regiunea Quang Tri

Ministrul comerţului exte
rior al României primit 
de premierul Belgiei

Bruxelles 8 (Agerpres). — Mi
nistrul comerţului exterior al Ro
mâniei, Cornel Burtică, a fost pri
mit marţi de Gaston Eyskens, pri
mul ministru al Belgiei, cu care 
a abordat principalele probleme 
privind dezvoltarea relaţiilor eco
nomice dintre cele două ţări. La 
convorbire a participat ambasado
rul României în Belgia, Alexandru 
Lăzăreanu. Ministrul român al co
merţului exterior a avut, de ase
menea, o întrevedere cu omologul 
său belgian, Hendric Fayat, cu ca
re a discutat chestiuni referitoare 
la dezvoltarea schimburilor comer
ciale şi a cooperării economice şi 
tehnico-industriale dintre România 
şi Belgia.

In aceeaşi zi, a fost semnat A- 
cordul comercial pe termen lung 
(1970—1974) între România şi U- 
niunea Economică Benelux, care 
prevede dezvoltarea în continuare 
a schimburilor comerciale între 
cele două părţi. In baza acestui 
acord, România va putea exporta 
în ţările membre ale Benelux pro
duse ale industriei constructoare 
de maşini, produse siderurgice, 
chimice, ale industriei lemnului, 
bunuri de larg consum, produse a- 
limentare etc. şi va putea importa 
instalaţii, maşini şi utilaje, mate
rii prime, produse chimice şi agro- 
alimentare etc.

Din partea română, acordul a 
fost semnat de Cornel Burtică, mi
nistrul comerţului exterior, din 
partea Uniunii Economice Belgo— 
luxemburgheze de Hendric Fayat, 
ministrul comerţului exterior al 
Belgiei, iar din partea Olandei, de 
Carely van Schelle, ambasadorul 
acestei ţări la Bruxelles.

Ministrul H. Fayat a ' oferit 
marţi un dejun în onoarea minis
trului român al comerţului exte
rior. Ambasadorul român la Bru
xelles a oferit, în seara aceleiaşi 
zile, o recepţie,

C om unicat p o lo n o -  
v e s t-g e rm a n

VARŞOVIA 8 (Agerpres). —- La 
încheierea vizitei în R.P. Polonă a 
cancelarului R.F. a Germaniei, Willy 
Brandt, la Varşovia a fost dat publi
cităţii un comunicat. După ce arată 
că scopul acestei vizite a fost sem
narea Tratatului cu privire la bazele 
normalizării relaţiilor dintre R.P. 
Polonă şi R.F. a Germaniei, comuni
catul relevă că discuţiile purtate cu 
acest prilej s-au desfăşurat într-o at
mosferă de lucru, ' au fost utile şi 
fructuoase.

Părţile, se arată în continuare, îşi 
exprimă satisfacţia în legătură cu 
semnarea Tratatului şi constată că 
realizarea acestuia trebuie să înche
ie o perioadă şi să creeze premisele 
pentru o cotitură în relaţiile dintre 
cele două state. Ele au căzut de a- 
cord ca, imediat după intrarea în 
vigoare a Tratatului, R.P. Polonă şi 
R.F. a Germaniei să stabilească re
laţii diplomatice.

Procesul de normalizare început 
prin semnarea Tratatului trebuie să 
deschidă calea soluţionării proble
melor rămase încă în suspensie. Am
bele părţi, conducîndu-se după pre
vederile Tratatului semnat, subli
niază că sínt. gata să întreprindă 
noi măsuri pentru normalizarea şi 
dezvoltarea multilaterală a relaţiilor 
reciproce.

Ambele părţi, relevă comunicatul, 
sínt de acord că Tratatul, ca bază a 
normalizării relaţiilor dintre Polonia 
şi R.F.G., are o importanţă deosebită 
nu numai pentru cele două ţări, ci 
reprezintă o contribuţie substanţia
lă la cauza destinderii în Europa.

S.U.A. Nava spaţială „Apollo-14“ 
va lua startul spre Lună, Ia data 
de 31 ianuarie 1971, de la Cape 
Kennedy. în foto: instala
rea rachetei purtătoare Saturn V 

pe rampa de lansare.

Sesiunea Sovietului 
Suprem al

Moscova 8 (Agerpres). — 
Nikolai Baibakov, vicepreşedinte 
al Consiliului de Miniştri al U- 
niunii Sovietice, a prezentat marţi, 
în cadrul sesiunii Sovietului Su
prem al U.R.S.S., proiectul planu
lui dezvoltării economiei naţionale 
pe anul 1971.

Planul pe anul 1970, a spus el, 
a fost îndeplinit şi depăşit. Potri
vit datelor preliminare, venitul na
ţional creşte în acest an cu 7,6 la 
sută în comparaţie cu cel realizat 
anul trecut, iar producţia indus
trială globală cu 8 la sută faţă de 
aceeaşi perioadă. Vorbitorul a 
menţionat că aceste realizări pu
teau fi şi mai mari dacă nu ar fi 
avut loc o serie de întîrzieri in 
darea în funcţiune a unor obiecti
ve industriale şi planul ar fi fost 
îndeplinit la toate produsele. Volu
mul producţiei agricole creşte în 
anul 1970 cu 6,5 la sută în compa
raţie cu anul 1969. In acest fel, a 
declarat Baibakov, se îndeplinesc 
cu succes, la indicii principali, di
rectivele trasate de Congresul al 
XXIII-lea al P.C.U.S.

In continuare, vorbitorul a re
levat că planul pe anul 1971, care 
face parte integrantă din al 9-lea 
plan cincinal, aflat în prezent în 
curs de elaborare, prevede dezvol
tarea, în continuare, a industriei, 
agriculturii, transporturilor, creş
terea bunăstării poporului, nivelu

lui cultural şi capacităţii de apă
rare a ţării.

Sarcina principală a planului 
constă în sporirea eficienţei pro- 
diţcţiei, în ridicarea continuă a a- 
griculturii şi in accelerarea pro
gresului tehnico-ştiinţific. Preocu
parea pentru modernizarea pro
ducţiei este ilustrată în planul e- 
conomic pe 1971 prin stabilirea 
sarcinilor privind asimilarea de 
noi maşini şi mijloace tehnice de 
înaltă productivitate, ceea ce va 
înlocui munca a 400 000 de oameni, 
în anul 1971, pe baza creşterii pro
ductivităţii muncii, se va obţine 87 
la sută din sporul producţiei indus
triale. Pentru anul viitor, se pre
văd o creştere a venitului naţional 
cu 6,1 la sută şi o sporire a 
producţiei industriale globale cu 
6,9 la sută, în comparaţie cu anul 
în curs.

In încheiere raportorul a relevat 
că se prevede dezvoltarea, în con
tinuare, a comerţului exterior şi 
a altor forme de colaborare econo
mică externă. Ponderea principală 
o vor deţine în acest domeniu ţă
rile socialiste, dar, a arătat el, se 
prevede dezvoltarea continuă a 
legăturilor economice cu statele 
capitaliste pe baze reciproc avan
tajoase.

ORIENTUL APROPIAT
•  Iordania — evenimentele din 
ultimele zi le o Mesajul pre
şedintelui Nixon discutat în cabi-
9

netul israel ian •  Declaraţiile 
lui Bahi Ladgham

s

Beirut 8 (Agerpres). — în le
gătură cu ultimele evenimente pe
trecute în Iordania, coresponden
tul agenţiei France Presse, Paul 
Delifer, relevă că „situaţia se de
gradează din zi în zi în Iordania. 
Deşi pentru moment incidentele
— în legătură cu care autorităţile 
iordaniene şi organizaţiile palesti
niene dau versiuni contradictorii
— sínt limitate la capitală şi o- 
raşul Jerash, observatorii sínt fra
paţi atît de violenţa lor, cît şi de 
coincidenţa lor cu absenţa din Ior
dania a regelui Hussein şi a pre
şedintelui Comitetului superior a- 
rab, însărcinat cu supravegherea 
aplicării acordului pentru normali
zarea situaţiei în Iordania, fostul 
prim-ministru tunisian Bahi Lad
gham“. Timp de trei zile şi trei 
nopţi, au răsunat tiruri de artile
rie şi mortiere, reamintind cele 
mai grele zile ale evenimentelor 
din luna septembrie.

Aceste evenimente, menţionează 
corespondentul francez, se desfă
şoară, de asemenea, în momentul 
în care rezistenţa palestiniană cau
tă să unifice activitatea diferitelor 
sale organizaţii. C.C. al Organiza
ţiei de Eliberare a Palestinei se 
află în sesiune la Amman de la 
4 decembrie.

In sfîrşit, se subliniază că aju
torul kuweitian către Iordania, 
suspendat în ultimele trei luni, va 
fi reluat, începînd de la 15 de
cembrie.

Amman 8 (Agerpres). — Un 
purtător de cuvînt oficial al Mi
nisterului de Interne al Iordaniei, 
citat intr-o emisiune a postului de 
radio Amman, a declarat că repre
zentanţii guvernului iordanian şi 
ai Comitetului Central al Rezisten
ţei Palestiniene au căzut de acord 
să evite orice acte de provocare 
şi să reducă starea de tensiune 
dintre cele două părţi. Acestea, a 
arătat purtătorul de cuvînt, cola
borează deplin cu misiunea milita
ră a Comitetului superior arab, al 
cărei aport a permis „să se pună 
capăt regretabilelor incidente din 
ultimele două zile“.

Totuşi, situaţia continuă să ră- 
mînă încordată în unele regiuni 
din Iordania. Ziarul „Al Fatah“, 
organul C.C. al Organizaţiei de 
Eliberare a Palestinei, a anunţat, 
de pildă, că blindate ale arma
tei iordaniene se concentrează în 
regiunea oraşului Ramtha, situat la 
frontiera iordaniano-siriană. Arma
ta iordaniană procedează, în ace
laşi timp, la instalarea în acesţ 
oraş, a unor baterii de mortiere, 
precizează ziarul.

Tel Aviv 8 (Agerpres). — Cabi
netul israelian a discutat mesajul 
preşedintelui Nixon adresat pre
mierului Golda Meir, în legătură 
cu eventuala revenire a Israelului 
la convorbirile Jarring. In cadrul 
reuniunii, rriinistrul de externe,
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Reuniunea 
Consiliului 
de Securitate
f  New York 8 (Agerpres). — Con- 

fteiliul de Securitate al O.N.U. a 
continuat luni după-amiază dezba
terile asupra raportului misiunii 
O.N.U, pentru Guineea. Reprezen
tantul statului Burundi a prezen
tat un proiect de rezoluţie cerînd 
Consiliului să aprobe conţinutul 
raportului din care reiese respon
sabilitatea ce revine Portugaliei 
pentru organizarea şi participarea 
directă la invazia din Guineea. 
Proiectul de rezoluţie subliniază, 
totodată, că menţinerea colonialis
mului portughez „constituie o a- 
meninţare pentru pacea şi secu
ritatea’ statelor independente afri
cane“- Se face apelul „de a se a-
corda asistenţă morală şi materială 
Republicii Guineea în scopul de 
a-şi întări şi apăra independenţa 
şi integritatea sa teritorială“.

Coordonate universale
•  LUNI SEARA, LA VARŞOVIA, a avut loc o conferinţă de presă, 

organizată în comun de reprezentanţi ai organizaţiilor de tineret din Po
lonia şi R.F, a Germaniei. Ziariştii au fost informaţi, cu acest prilej, 
că a avut loc o întîlnire între reprezentanţii mişcărilor de tineret din 
cele două ţări, în cadrul căreia partea vest-germană, care face parte 
din delegaţia oficială care îl însoţeşte pe cancelarul Willy Brandt la 
Varşovia, a exprimat sprijinul faţă de tratatul semnat cu Polonia. Ea 
a relevat că în R.F. a Germaniei majoritatea tineretului sprijină acest 
tratat. La rîndul ei, delegaţia poloneză a subliniat că tînăra generaţie 
a salutat cu satisfacţie semnarea tratatului, care impune obligaţii se
rioase şi tineretului.

De asemenea, reprezentanţii celor două delegaţii au subliniat că nor
malizarea relaţiilor se află abia la început şi că, în acest sens, ar fi 
util ca, treptat, contactele pe linie de tineret între Polonia şi R.F.G., să 
se dezvolte şi să se diversifice.

•  JAMES FARMER, CEL MAI 
PROEMINENT REPREZENTANT 
AL POPULAŢIEI DE CULOARE
din cadrul actualei Administraţii a 
S.U.A., a demisionat luni din pos
tul de ministru adjunct pentru 
problemele sănătăţii, educaţiei şi 
bunăstării sociale.

Demisia lui Farmer survine la 
scurt interval după cea a lui 
Martin Castillo, preşedintele comi
siei guvernamentale pentru pro
blemele locuitorilor de limbă spa
niolă din S.U.A.

Cu toate că J. Farmer a invocat 
drept raţiune a demisiei sale „mo
tive de ordin personal“, ulterior, 
în cadrul unei conferinţe de presă, 
el a dezvăluit că a fost „blocat de 
birocraţie“, în eforturile sale de a

pune capăt discriminării rasiale, 
înainte de a fi numit în acest post, 
Farmer a fost, timp de 20 de ani, 
unul din principalii lideri ai popu
laţiei de culoare în lupta antise- 
gregaţionistă.

mericane care a comis, în urmă 
cu aproape trei ani, masacrul de 
la Song My, continuă interogarea 
martorilor prezentaţi de acuzare. 
In ultima şedinţă, a fost audiat 
Charles Sledge, fost radiofonist 
în plutonul lui Calley, care a adus, 
la rîndul său, mărturii zguduitoare 
privitoare la masacru. El a rela
tat despre uciderea de către supe
riorul său a cîtorva zeci de sud- 
vietnamezi, printre care un preot 
şi un copil în vîrstă de aproxima
tiv un an. Sledge a declarat, de 
asemenea, că, în cadrul operaţiu
nii de exterminare, un rol impor
tant a fost jucat de soldatul Paul 
Meadlo, despre ale cărui crime 
relataseră şi alţi martori. Meadlo 
este în prezent reţinut pentru 
vina de a fi refuzat să depună 
mărturie la proces.

•  TUNISIA ESTE DISPUSA SA 
RESTABILEASCĂ RELAŢIILE DI
PLOMATICE CU REPUBLICA 
POPULARA CHINEZA — scrie 
ziarul „l’Action“, organul Partidu
lui Socialist Desturian, într-un ar
ticol consacrat politicii externe 
tunisiene şi intitulat „O diplomaţie 
în mişcare“.

•  TOT MAI MULŢI TINERI 
AMERICANI care nu doresc să 
participe la agresiunea Statelor 
Unite în Indochina dezertează sau 
se sustrag de la încorporări. Po
trivit unui reprezentant al Minis
terului Justiţiei al S.U.A., J. 
Bowles, ministerul trebuie să exa
mineze, în medie, 325—375 d.e ca
zuri pe lună de neprezentare pen
tru satisfacerea serviciului militar.

•  IN PROCESUL INTENTAT 
LOCOTENENTULUI WILLIAM 
CALLEY, comandantul unităţii a-

•  LA FRANKFURT (R.F. a 
Germaniei) a început luni proce
sul intentat lui Adolf Strohhamer, 
fost ofiţer S.S., acuzat de a fi ucis 
in anii 1941—1942 mii de bărbaţi, 
femei şi copii pe teritoriul vremel
nic ocupat al Uniunii Sovietice.

R.D.G. în foto: la ferma Roemhild din regiunea Suhl s-au construit 
silozuri moderne pentru furaje cu un sistem rapid de descărcare 

a materialelor şi de depozitare a lor

Abba Eban, a prezentat o infor
mare privind răspunsul preşedin
telui S.U.A. la cererea Israelului 
de a primi asigurări în vederea 
reîntoarcerii sale la convorbirile 
de pace. Primul ministru Golda 
Meir, se menţionează în legătură 
cu aceasta într-un comunicat ofi
cial, a declarat că va trebui conti
nuată clarificarea situaţiei împreu
nă cu guvernul american şi că 
propunerile rezultate vor fi ulte
rior prezentate Consiliului de Mi
niştri. Propunerea Goldei Meir a 
fost adoptată, urmînd ca dezbate
rile în problema respectivă să fie 
continuate la o dată ulterioară, se 
arată în comunicat.

/

Roma 8 (Agerpres). — In drum 
spre Amman, Bahi Ladgham, pre
şedintele Comitetului superior a- 
rab însărcinat cu supravegherea 
normalizării situaţiei din Iordania, 
a făcut pe aeroportul Fiumicino 
din Roma o declaraţie referitoare 
la ultimele incidente dintre arma
ta iordaniană şi unităţile de co
mando palestiniene. „Sínt foarte 
surprins, a spus Bahi Ladgham, de 
ştirile privind ciocnirile dintre 
armata iordaniană şi guerilele pa
lestiniene din aceste zile, de la 
Amman. Dar nu sínt pesimist. Créd 
că acordurile de la Cairo şi pro
tocolul de la Amman sínt garanţii 
suficiente pentru evitarea unor in
cidente care ar putea să ducă la 
un conflict grav“, Fostul premier 
tunisian şi-a exprimat speranţa că 
raţiunea va triumfa. Sper că, prin 
aplanarea divergenţelor, a spus 
Ladgham, pacea şi stabilitatea vor 
fi instaurate rapid în Orientul A- 
propiat.

Iniţial, Bahi Ladgham, trebuia 
să se întoarcă la Amman, la mij
locul lunii decembrie, pentru a 
pregăti un raport definitiv asupra 
misiunii care i-a fost încredinţa
tă de şefii de state arabi, reuniţi 
la Cairo, la sfîrşitul lunii septem
brie a acestui an. Plecarea sa spre 
capitala iordaniană a fost precipi
tată de incidentele semnalate în 
ultimele zile între armata iorda
niană şi unităţile de comando pa
lestiniene. Părăsind Tunisul, Bahi 
Ladgham a declarat că Yasser 
Arafat, preşedintele Comitetului 
Central al Organizaţiei pentru E- 
liberarea Palestinei, i-a cerut de 
mai multe ori în ultimele zile să 
se întoarcă la Amman. In acelaşi 
sens, i-au fost adresate cereri din 
partea observatorilor militari arabi 
aflaţi în Iordania.
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A
B r a z ilia :

După răpirea 
ambasadorului 

elveţian Giovanni 
Enrico Bucher

RIO DE JANEIRO 8 (Agerpres), — 
La peste 36 de ore de Ia răpirea 
ambasadorului elveţian tn Brazilia, 
Giovanni Enrico Bucher, autorităţile 
nu sínt încă in posesia vreunui me
saj al autorilor acestei acţiuni.

Autorităţile au lansat o operaţiu
ne de amploare iată precedent In 
vederea descoperirii autorilor răpirii 
şi a locului unde ar putea fi deţinut 
ambasadorul. Participă peste 20 000 
de poliţişti şi miliiari, sule de ve
hicule şi elicoptere. Au fost perche
ziţionate numeroase locuinţe şi o- 
prite zeci de mii de maşini, in spe
ranţa obţinerii vreunui indiciu. Cer
cetările au iost extinse de la zona 
oraşului Rio de Janeiro înspre re
giunile cu relief accidentat din apro
piere, Care oieri condiţii prielnice 
de reiugiu.

Preşedintele Braziliei, generalul 
Emilio Garrastazu Medici, suprave
ghează personal desfăşurarea cerce- 
ţărilor. El a prezidat marţi o reu
niune extraordinară a cabinetului 
în cursul căreia a lost examinată 
situaţia.

Ambasada Elveţiei la Rio de 
Janeiro a fost iniormată marţi asu
pra desfăşurării cercetărilor şi con
ţinutului documentelor care se . află 
in posesia poliţiei.

La Rio de Janeiro s-a anunţat, 
totodată, că Eduardo Leite, unul din 
liderii organizaţiei ilegale „Alianţa 
pentru eliberarea naţională“, care 
îşi asumă responsabilitatea răpirii 
lui Bucher, a fost omorît marţi dimi
neaţa într-o luptă cu poliţia, în mor 
mentül în care era pe punctul de a li 
arestat.
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